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Незаконно изградените участъци от автомагистрала “Хемус” ще 
бъдат узаконени, защото тяхното събаряне ще доведе до финансови 
загуби. Представители на ДНСК трябва да обиколят всички обекти.

кандидатитЕ 
на бсп с нова 
визия за 
мЕстната власт

Подлост 
на власт

В

Александър СимоВ

30 на сто
от кравитЕ 
У нас - 
виртУални 

Гърция 
и тУрция
заЕдно срЕщУ
миГрантитЕ

Решението за отмяната на машинния вот не е повлияло 
сериозно върху избирателната активност, заяви лидерът на БСП

Снимка бта

Гласувах за промяна 
на досегашния 
модел на управление 
на столицата

петък вечерта с изумление слу-
шах стоновете на кирил Петков за 
“дълбоката държава”. след това в 
събота видяхме десетки полуполи-
тически есета на тема “Ордите на 
Борисов, ДПс и Пеевски върлуват 
из отечеството и смазват модерните 
пориви на ай ти-пролетариата”. 

Борисов и Пеевски - големите 
злодеи на среднощна България.

Аз обаче имам един проблем с това 
заклеймяване и киселинни струи. 

нали моделът “Борисов” беше 
унищожен? 

нещо такова се е забило в памет-
та ми. 

Отворих Гугъл и си припомних. 
Лена Бориславова на 3 август обя-

вява под барабанно кресчендо: “Моде-
лът “ГеРБ” и “Борисов” вече ги няма”. 

Зачетох думите й - според нея 
създаването на сглобката е зачер-
тало модела. Моделът вече е в исто-
рията, в политическо блато, в неби-
тието. на негово място имаме бодро 
евро-атлантическо правителство, 
което “решава проблеми, натрупани 
с годините”. “не е лесно”, въздъхва 
госпожа Бориславова, “но нещата 
вече не функционират както преди”.

тогава за каква “дълбока държава” 
говорим.  Пеевски, написа наскоро 
един правоверен евро-атлантически 
сайт, е обязден и е станал евро-атлан-
тическо агънце. Моделът “Борисов” е 
пратен в историята от могъщите пар-
ламентарни супермени на ПП-ДБ. и 
сега изведнъж Борисов и ДПс са им 
виновни. това е връх на подлостта.

изборите вчера поне изобличиха 
тази подлост. не е малко. никак не 
е малко.

“Гласувах за промяна на до-
сегашния модел на управление 
на столицата. За прозрачност. 
За това парите на софиянци да 
се харчат честно и открито и да 
служат за по-добри улици, по-
чист въздух, да няма задръст-
вания, да няма презастрояване, 

хората от крайните квартали и 
тези в центъра да имат еднакви 
условия за живот.” това заяви 
лидерът на БсП корнелия ни-
нова, след като упражни пра-
вото си на глас в софия.

тя коментира, че съдейки по 
избирателната активност, реше-

нието за отмяната на машините 
не е повлияло сериозно. 

“важно е да е прозрачен 
и честен изборът. Обръщам 
внимание, че има видеонаб-
людение. Ако някой изобщо 
има намерение нещо до прави 
вечерта при преброяването, да 

прави невалидни бюлетини 
или протоколи, да знае, че е 
под наблюдение и че всички, 
които имаме членове в коми-
сиите, ще положим усилия 
това да не се случи и да се от-
чете истинският глас на изби-
рателите”, каза още нинова.

най-активни
прЕд УрнитЕ
в блаГоЕвГрад
и варна

свЕтовно
срЕбро
за ивЕт
Горанова

Стр. 16

Корнелия нинова:
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В изборния ден на стена на блок в кв. “Иван Вазов” в София беше изписан 
патриотичен цитат на фона на националния трибагреник от П.Р. Славейков 
“Доволно вече що сте спали. Станете! Дойде бъдний ден...”

Сигнали за агитация, за на-
чина на сгъване на бюлетините, 
за нарушаване на тайната на 
вота, за липса на достатъчно 
паравани най-често постъпваха 
в общинските избирателни ко-
мисии в изборния ден. 

най-масовите сигнали са 
за сгъвани бюлетини по начин, 
който нарушава тайната на вота 
и за агитация. ГеРБ и СдС са 
разпространили агитационни 
материали до секции в Белово, 
а председателят на СИк в об-

щината, който също е от ГеРБ, 
поставил агитационна брошура 
на гърба на телефона си и го на-
трапвал на избирателите.  Сиг-
нал за предварително попълнени 
бюлетини е имало в Сандански. 

След множество сигнали за 
отпечатване на знак от една та 
бюлетина върху друга, поста-
вена под нея, ЦИк взе решение 
при отчитането да се смятат за 
валидни онези бюлетини, върху 
които има отпечатък от нанася-
не на вота върху другия вид бю-

летина, когато е била поставена 
върху първата. 

Член на СИк в село пчела-
рово, община Генерал тошево 
се оказал женен за кандидат за 
общински съветник и е бил за-
менен в комисията. в същата 
община упълномощени пред-
ставители на политическа сила 
са посрещали и съпровождали 
избиратели до урните, гласи 
друга жалба.

в Сливен в двора на две учи-
лища застъпници на друга по-

литическа сила агитирали за оп-
ределен кандидат, а кандидат за 
кмет в с. Блатец агитирал непра-
вомерно в близост до секцията.

Анулиран е вотът на един 
избирател в Ямбол след постъ-
пил сигнал, че го е заснел с те-
лефон.

напрежение имаше в ха-
сковското село клокотница 
заради големия брой хора, зая-
вили желание да гласуват по на-
стоящ адрес. местните хора не-
доволстваха срещу това. Заради 

казуса на място са пристигнали 
няколко от кандидатите за кме-
тове, които органите на реда са 
помолили да напуснат.

в Хасково в една от сек-
циите бе установено, че бюле-
тините се пускат в две урни. 
обяснението на членовете на 
секционната комисия е било, че 
разделят вота за кмет и общин-
ски съветници, за да им бъде 
по-лесно броенето вечерта. от 
оИк са запечатали неправо-
мерно използваната урна. 

кандидат-кметът на 
казичене Григор Григо-
ров от ГеРБ вчера е стоял 
пред секция и е броил кой 
е дошъл да гласува и кой 
не, съобщиха хора от со-
фийското село казичене, 
което е в състава на район 
“панчарево”.

След скандал със за-

стъпници на други канди-
дати, той обяснил, че чака 
жена си. когато тя гла-
сувала, Григоров отново 
продължил да стои в дво-
ра и започнал да обяснява, 
че чака сандвичите, които 
да даде на комисията, за 
което няма право. по-
късно Григоров се пре-

местил пред училището и 
продължил да дава торби 
с хранителни продукти на 
идващите да гласуват. 

Идентична ситуация 
е имало и в Железница, 
където кметът дойчин 
Сремкин е стоял и посре-
щал избиратели пред из-
бирателната секция.

вместо да гласуват, хора от перниш-
кия квартал “Църква” блокираха вчера 
сутринта основния път за влизане в квар-
тала. това предизвика опашки от автомо-
били, автобуси на градския транспорт, а 
полицията се принуди да отклонява дви-
жението.

причината за протеста е безводие и 
неразбории с водоподаването. “Фирма 
изпълнява европроект и непрекъсна-
то има проблеми. в момента нямаме 

вода. нямаме мотивация да гласуваме, 
защото не сме си покрили първични чо-
вешки нужди”, заяви Ивета величкова, 
жител на квартала. “няма да гласувам, 
защото нямаме трети ден вода”, добави 
друг недоволен. А трети все пак е пус-
нал бюлетина: “С две деца съм, не ме 
питайте какво е вкъщи. Аз гласувах, за-
щото се чувствам длъжна за опазването 
на реда и искам нещо да се промени в 
нашия квартал”. 

министърът на фи-
нансите и съпредседател 
на пп-дБ Асен васи-
лев не успя да упражни 
правото си на глас. той 
отишъл след 11 часа в 
28 СИк в Хасково. там 
обаче името му не бе 

открито в избирателния 
списък. причината е, че 
той няма изисквания по 
закон 6-месечен срок на 
уседналост в България, а 
настоящият му адрес е в 
Америка.

„открихме го в спи-

съка със заличените 
лица, където основани-
ето беше, че той има на-
стоящ адрес извън Бълга-
рия. в такъв случай, за да 
успее да упражни право-
то си на вот, ще е необ-
ходимо да ни предостави 

удостоверение, издадено 
от общината по чл.40 от 
Избирателния кодекс и 
да попълни декларация, 
че няма да гласува на 
друго място”, коментира 
председателят на 28 СИк 
петя Шопова. 

 “направихме запит-
ване до общината и уста-
новихме, че СИк, където 
е адресът на Асен васи-
лев, е действала правил-
но. при моя проверка, 
че установи, че от 2000 
г. той има настоящ адрес 

в САЩ и до настоящия 
момент в общинска ад-
министрация в Хасково 
няма информация този 
адрес да е неактивен, че 
е променен”, обясни до-
бромир Якимов, предсе-
дател на оИк.

Сигнали за агитация и нарушаване на тайната на вота в страната

Кандидат-кмет на ГЕРБ стои 
пред СИК, раздава храна

Жители на Перник протестират, 
вместо да пуснат бюлетини

Асен Василев не успя да гласува, изпаднал от избирателните списъци

Най-активни пред урните  
в Благоевград и Варна
Цик отмени машинния вот след скандална 
злоупотреба с кода на софтуера

на проведените вчера местни избори 
най-висока активност към 19 ч. имаше в 
Благоевград, сочат данните от екзитпо-
ла на “Галъп”, направен по поръчка на 
нова телевизия. до този час 55% от из-
бирателите в града са гласували за кмет. 
След това се нарежда варна с 39,9%. по 
официални данни на ЦИк към 16 ч. из-
бирателната активност в цялата страна 
бе 34,16%.

в 11 862 избирателни секции избира-
телите гласуваха само с хартиени бюле-
тини. два дни преди вота ЦИк отмени 
изборите с машини. това се случи след 
скандални разкрития в доклад на дАнС, 
от който става ясно, че на 25 октомври, 
след като ЦИк направи публично гене-

риране на т.нар. хешкод, който е един от 
ключовете за защита на машините, зам.-
министърът на електронното управление 
михаил Стойнев влязъл в залата, повто-
рил цялата процедура, снимал с телефо-
на си и свалил информацията на флаш-
ка. последва извънреден председателски 
съвет в народното събрание с призив за 
отмяна на машинното гласуване. 

по-късно говорителят на ЦИк Ро-
сица матева обясни, че информацията, 
която е получена от дАнС е притесни-
телна и дава основание гласуването на 
местния вот да бъде само с хартиени 
бюлетини. по думите й зам.-минис-
търът на електронното управление, в 
нарушение на всички правила, е извър-

шил действия, които дават основание 
да няма сигурност какъв софтуер е ин-
сталиран на машините. “качването на 
преносима флаш памет и запаметяване-
то на личния телефон на Стойнев е не-
допустимо, дори и с цел някой “да си го 
гледа и да си поиграе с него”. Ако някой 
си позволява да си играе с инструмент, 
свързан с изборния процес, смятаме, че 
това не само е недопустимо, но и не-
законосъобразно”, възмути се матева. 
Беше разпоредено устройствата за гла-
суване, които вече са изпратени в СИк, 
да бъдат върнати в склада.

това предизвика недоволството на 
премиера акад. николай денков и той 
призова комисията да отмени решението 
си. министър-председателят дори запла-
ши зам.-председателят на дАнС деньо 
денев с уволнение. от ЦИк отказаха 
категорично да ревизира решението си и 

обвиниха денков в мешателство в рабо-
тата на независимия орган. 

пп-дБ внесоха жалба във вАС сре-
щу решението да се гласува само с хар-
тиена бюлетина. тя обаче ще бъде раз-
гледана днес, ден след вота.

“докладът на дАнС потвърждава 
нашите съмнения, че вотът може да се 
манипулира с машините. Изправиха се 
министерски съвет срещу ЦИк, мвР 
срещу дАнС, оИк срещу ЦИк, партия 
срещу партия от управляващото мно-
зинство”, коментира лидерът на БСп 
корнелия нинова.  

“Резултатът е тотален срив и в без 
това крехкото доверие в институциите. 
каквото и да се случи оттук нататък, 
всеки ще търси основание за касиране 
на изборите. тази агония ще продължи 
месеци, на прага на тежка зима, неста-
билност и несигурност с оглед геополи-
тическите проблеми и две войни”, пре-
дупреди нинова. 

тя призова президентът Румен Радев 
спешно да свика кСнС. “не го направи в 
други ключови за страната събития. Ако 
му е останала и грам отговорност към 
държавата и народа, ако има уважение 
към конституцията и законите на стра-
ната, да ги прояви и да проведе кСнС за 
намиране на решение на кризата”, под-
черта нинова. това обаче не се случи.
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Иван Френкев, Смолян

Кандидатите 
на БСП гласуваха 
за промяна

“гласувах за бъдещето и проспе-
ритета на Стара Загора. За да живеят 
тук моите деца и внуци”. това каза 
кандидатът за кмет на Стара Загора 
проф. иван върляков след като уп-
ражни своя вот в 178 Сик в старо-
загорското село богомилово. “надя-
вам се да се гласува за подготвени и 
достойни хора, които ще оправдаят 
очакванията на избирателите. днес 
гласуваме за власт, която е най-близ-
ко до нас. За нея трябват подготвени 
хора”, подчерта проф. върляков. той 
се надява скандалите, свързани с из-
борния процес от последните дни, да 
не разколебаят избирателите, а да ги 
мобилизират, за да докажат, че съд-
бата е в техни ръце.

кандидатът за кмет 
на варна павел раличков 
призова жителите на мор-
ската столица да упраж-
нят правото си на вот, за 
да бъдат спрени корупци-
ята, задкулисието и ико-
номическите зависимости 
в града. 

“варна отново може 
да бъде №1 и да върнем 
заедно приза, който заслу-
жава - “най-добър град за 
живеене”. гласувайте, за 
да спрем купения вот и да 
превърнем варна в нашия 
спокоен и красив дом. 
днес, повече от всякога, 
ни е необходима вашата 
подкрепа, защото сме чис-
ти хора за чист град, заяви 
раличков.

кандидатът за 
кмет ирена Стаси-
нопулу упражни 
правото си на вот. 
веднага, след като 
пусна бюлетините 
в урната, тя споде-
ли, че е гласувала 
за по-добър живот 
в община велико 
търново.

по думите й 
следващият кмет 
трябва да се обърне 
с лице към хора-
та, да чува техните 
проблеми и да не 
щади сили в обшите 
усилия за благоус-
трояването на цяла-
та община.

“гласувах за нашия град. За Смолян, който 
се развива. За община, в която инвеститорите 
идват и отварят работни места. За община, в 
която кипи живот и хората имат добри доходи. 
За Смолян, в който идват все повече туристи. 
За социална община, която се грижи еднакво 

добре и за центъра, и за кварталите, и за отдале-
чените селца. гласувах за новия път, по който 
ще тръгне Смолян”, заяви кандидатът за кмет 
на Смолян иван Френкев след като упражни 
правото си на глас в избирателната си секция в 
родопския град.

“гласувах за промяна и за по-добро бъдеще на община етрополе. 
Заедно можем да променим статуквото”, заяви кандидатът за кмет на 
етрополе владимир александров, минути след като упражни правото 
си на глас. 

той гласува в 5 секция на Спортна зала “Чавдар” в града.

ПроФ. Иван върляков, Стара Загора

Павел ралИчков, варна

Д-р СъбИна ПетканСка, СлИвен

Ирена СтаСИноПулу, велИко търново

кандидатът за общин-
ски съветник в Сливен д-р 
Събина петканска призова 
съгражданите си да бъдат 
активни, да не се поддават 
на активни мероприятия и 
да гласуват. тя обяви, че е 
гласувала за бъдещето на 
децата на Сливен

влаДИмИр алекСанДров, 
етроПоле

“гласувах, за да кажем “не” на 
корупцията и зависимостите в по-
литиката. гласувах за това перник 
да тръгне по правилния път - пътя 
на инвестициите и разкриването на 
работни места” заяви кандидатът 
за кмет на перник кирил леонов 
след като упражни правото си на 
глас. той гласува в 130 секция на 
читалището в село богданов дол.

леонов е гласувал за развитие-
то на културата и спорта, за силна 
социална община, за качествена 
инфраструктура, за справедлива 
данъчна политика, справедливо и 
принципно разпределение на сред-
ствата от данъците. той поиска по-
добро здравеопазване и образова-
ние и по-добро бъдеще на  децата и 
достойни старини на родителите.

кИрИл леонов, ПернИк
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Започнатото на практи-
ка незаконно изграждане на 
останалите части на автома-
гистрала “Хемус”, както и 
на много друга държавна и 
общинска инфраструктура, 
строена с публични средства 
- мрежи, язовири, ще бъде 
узаконено. това ще става 
след като възложителят по-
даде в дирекция “нацио-
нален строителен контрол” 
документите, липсвали при 
започването на строежа. 
Срокът е 3 месеца след като 
подготвените  поправки в 
Закона за устройство на те-
риторията влязат в сила. 
това предвижда проект, 
публикуван за обществено 
обсъждане. 

проектът беше обещан 
от регионалния министър 
андрей Цеков още при встъ-
пването му в длъжност през 
юни, като тогава той каза, че 
няма друг начин построено-
то все пак да остане - то или 
трябва да се събори, или да 
стои като паметник.

промените в закона 
предвиждат органите на 

Животновъдите, които се 
канят да протестират за по-го-
леми субсидии, първо да ели-
минират фактора “виртуални 
животни”. около 30% са “вир-
туалните крави” - такива, кои-
то не са на определен фермер и 
се броят по няколко пъти. това 
заяви земеделският министър 
кирил вътев пред бтв. мина-
лата седмица няколко органи-
зации на животновъди обявиха, 
че излизат на простест, защото 
земеделското министерство не 
изпълнило обещанието да им 
изплати компенсации заради за-
губите, които търпят от войната 
в Украйна. Става дума за големи 
стопанства, за които има таван 

на помощите от 250 000 евро. в 
споразумението си с протести-
ращите земеделци преди месец 
правителството се ангажира да 
премахне тавана. “таванът на 
компенсациите засяга 92 ферми 
и не е вярно, че не са получили 
и стотинка от началото на годи-
ната. те искат още пари”, каза 
министърът. 

вътев увери животновъдите, 
че ще получат добавката към 
компенсациите си, но първо 
трябва да се получи разреше-
ние от еврокомисията. в про-
тивен случай България ще влезе 
в наказателна процедура, ако 
изплати парите, без одобрение. 
Според него някои от земедел-

ците “са загубили чувството си 
за мярка”. ако са големи земе-
делски производители, те ще са 
силни на пазара и няма да пре-
тендират за по-голямо подпо-
магане от  държавата, отбеляза 
земеделският министър.

по отношение на дългогодиш-
ния проблем с измамите с вирту-
ални животни вътев съобщи, че 
вече е направена проверка. 

“оттук нататък проверките 
за налични животни, които се 
субсидират, ще се правят във 
всички животновъдни обекти, за 
да няма прехвърляне на живот-
ни през нощта и да се броят по 
няколко пъти”, коментира ми-
нистърът.

Според регионалното министерство събарянето на незаконните учестъци 
от магистрала “Хемус” не е икономически целесъобразно

Узаконяват участъците 
от „Хемус” без проект
Експерти от ДНСК трябва да обходят всички започнати строежи

днСк сега да обходят всич-
ки започнати строежи, които 
са били допустими по закон 
към момента на старта си, но 
за тях не са били издадени 
строителни книжа. Специ-
алистите трябва да напра-
вят заснемане и да изготвят 
строителните разрешителни, 
а там, където строежите са 
вече завършени - да издадат 
актове за експлоатацията им, 
ако всичко останало е наред. 
Строежите, които не са зая-
вени за узаконяване, ще бъ-
дат съборени, предвиждат 
поправките.

Специално за новите 
участъци на “Хемус”, чието 
строителство започна още 
през 2019-2020 г. по про-
словутите инхаус договори, 
без да са имали технически 
проект и издадени разреши-
телни, днСк издаде актове 
на незаконно строителство. 
Фирмите, които бяха по-
лучили авансови средства 
и бяха започнали някакви 
дейности, до една обжалваха 
актовете и миналия месец се 
разбра, че масово са започ-
нали да печелят делата.

в мотивите към проек-
та е написано, че липсата 
на правна уредба, която да 
узаконява подобни строежи, 
пречи те да бъдат завършени 
и въведени в експлоатация. 
в същото време премахва-
нето им е нецелесъобразно 
и икономически необосно-
вано, тъй като те са предназ-
начени за задоволяване на 
обществени нужди.

30% от кравите у нас се оказаха виртуални 

ръстът на цените на жилищата в София се забавя като 
през третото тримесечие повишението е под 6% на годишна 
база. до края на 2023 г. не се очакват сериозни промени на 
жилищния пазар и той ще остане спокоен, но с отлична па-
зарна активност. това обявиха от една от водещите агенции 
за недвижими имоти BULGARIAN PROPERTIES.

Средната цена на закупените през третото тримесечие 
жилища в София на база на реални сделки на BULGARIAN 
PROPERTIES е 1 550 евро/кв.м. Ц много сходнa с нивата от 
края на 2022 г.  от агенцията отбелязват още, че средната 
обща цена на закупените апартаменти е 137 700 евро.

тези стойности съществено се различават от обявите на 
предлаганите апартаменти в столицата, където офертите на 
продавачите са масово за над 2000 евро за квадратен метър. 

новото строителство продължава да бъде най-предпо-
читано от купувачите, като най-често се купуват жилища на 
зелено. Затова през третото тримесечие на годината най-го-
лямо е търсенето в кварталите с мащабна строителна дейност 
- широкият център на столицата, както и кварталите Банишо-
ра и малинова долина.

С развитието на инфраструктурата, особено линиите на 
метрото, популярност набират все повече и кварталите овча 
купел и карпузица (княжево), посочват от агенцията. докато 
районите на младост и полигона са предпочитани от млади 
семейства, особено за работещите в офис центровете по Ца-
риградско шосе и Бизнес парк София. най-много се купуват 
двустайни апартаменти - 54% от реализираните от агенцията 
сделки, тристайните са с дял от 37%.  Само 7% са закупените 
жилища са с 3 спални. 

Цените на жилищата 
в София зациклят международната рейтингова агенция “Фич 

рейтингс” (Fitch Ratings) потвърди дългосрочния 
кредитен рейтинг на България в чуждестранна и 
местна валута “BBB+” с положителна перспек-
тива. в същото време обаче под въпрос е изпъл-
нението на критериите за влизането на България 
в еврозоната от 2025 г. съобщи пресцентърът на 
министерството на финансите.

рейтингът на България е подкрепен от силната 
външна и фискална позиция на страната в сравне-
ние с държавите със същия рейтинг, надеждната 
политическа рамка от членството в еС и дългого-
дишното функциониране на режима на паричен 
съвет. ниските инвестиции спрямо брутния въ-
трешен продукт и неблагоприятните демографски 
фактори обаче тежат на потенциалния икономиче-
ски растеж на държавата и публичните финанси в 
дългосрочен период, според “Фич”.

България вероятно ще изпълни всички други но-
минални критерии за приемане на еврото (публични 
финанси, лихвен процент и валутен курс), считат от 

“Фич”. анализаторите й също така смятат, че прие-
мането на еврото е в подкрепа на рейтинга, тъй като 
при равни други условия това би подобрило оценка-
та за рейтинга на страната с около две степени.

агенцията повишава прогнозата си за ръста на 
Бвп за тази година до 1.9% (от 1.3%, очакван през 
май). очакванията са потреблението на домакин-
ствата да бъде подкрепено от по-високите бюджет-
ни разходи, стабилния пазар на труда, намаляване 
на склонността за спестяване и силния ръст на кре-
дитите.

прогнозата е, че общата инфлация ще продължи 
постепенно да се забавя, докато базисната инфла-
ция ще намалява бавно поради силното частно по-
требление, затегнатите условия на пазара на труда и 
други вторични ефекти. агенцията очаква средно-
годишна инфлация от 9,1% през 2023 г., 4,6% през 
2024 г. и 2,9% през 2025 г. 

“прогнозата за инфлацията остава обект на зна-
чителна несигурност, произтичаща главно от дина-
миката на цените на суровините”, твърдят от “Фич”.

Агенция „Фич” скептична за еврото от 2025 г.
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Завършена е пътна карта 
за реализацията на проекта за 
изграждане на нефтопровод 
от гръцкия град александру-
полис до бургаската рафине-
рия “нефтохим” в рамките на 
следващите четири години. 
планът е да се създаде проект-
на компания между България 
и Гърция за строежа и екс-
плоатацията като се проучва 
възможността и тръбата да се 
комбинира с продуктопровод 
за транспортиране на готови 
горива, масла и нефтопроду-
кти и включително трасето да 
продължи от Бургас на север 
към румъния. това става ясно 
от интервю на премиера ни-
колай денков за българското 
издание на EurActiv. 

идеята за възкресяване-
то на проекта за доставка на 
руски нефт с танкери през 
Черно море и после до алек-
сандруполис, който обаче бе 
прекратен от България преди 
10 години, бе лансирана пре-
ди година  като възможност 

за осигуряване на достъп до 
алтернативни доставки през 
Средиземно море след влизане 
в сила на забраната за внос на 
руски суров петрол. тогава тя 
бе от 5 декември 2024 г., сега 
вече е 1 октомври 2024 г., но от 
ГерБ и дпС заплашват да вле-
зе в сила незабавно, ако рафи-
нерията не започне да плаща 
данъци и разликата в цените на 
руския петрол и сорта Брент.

от енергийното ведомство 
коментират, че създадена меж-
дуведомствена работна група 
обсъжда идеята по трасето на 
петролопровода да има и про-
дуктопровод, който значител-
но ще увеличи конкурентос-
пособността и промишления 
растеж не само за България и 
Гърция, а и за целия регион.

премиерът денков посоч-
ва пред EurActiv, че има инте-
рес към този проект и подобно 
комбиниране с дейността на 
рафинерията е икономически 
изгоден и освен това може да 
бъде продължен на север към 

румъния. това, по думите му 
е било обсъдено по време на 
тристранната среща в евкси-
ноград на премиерите на Бъл-
гария, румъния и Гърция на 9 
октомври.

по думите на министър-
председателя се обсъжда се-
риозно промяна на трасето 
на предишния проект, защото 
вече по него има обособени 
защитени зони от екомрежата 
“натура 2000”. 

“обсъждаме друг вариант - 
от Гърция петролопроводът да 
отиде към Стара Загора и да 
стане част от целия този ком-
плекс за индустриално разви-
тие, който искаме да продъл-
жим от пловдив към Стара 
Загора и Бургас”, каза денков. 

Според него ще се прецени 
също така дали не е възможно 
трасето на петролопровода да 
минава през терени, за които 
да се ползва вече направената 
екооценка за газовата връзка 
с Гърция от комотини до Ста-
ра Загора.

от министерството на 
енергетиката обясняват, че 
като първа стъпка е предвиде-
но извършването на предпро-
ектно проучване - анализ на 
целевите пазари, оценка на 
търсенето и сценариите за 
доставка, проучване на техни-
чески аспекти, бизнес модели, 
оценка на форми на публично-
частно партньорство, иденти-
фициране на рискове и мерки 
за управлението им, анализ 
на силните и слаби страни на 
проекта (SWAT), препоръки 
за финансово структуриране и 
осигуряване на икономическа 
жизнеспособност, определяне 
на подходящ бизнес и финан-

сов модел и структуриране на 
собствеността в българо-гръц-
ката проектната компания.
премиерът не се ангажира с 
прогноза кога ще е готов този 
проект, но от министерството 
на енергетиката посочиха, че 
това може да стане в рамките 
на четири години.

“няма да скрия, че това е 
свързано също с начина, по 
който се оценява ефектив-
ността и бъдещето на бурга-
ската рафинерия, нали? тя би 
изглеждала по друг начин, ако 
е “опакована” с нефтопровод”, 
каза денков. 

Коментар на стр.8

американската ком-
пания “Уестингхаус” 
само ще достави техно-
логията AP-1000 за из-
граждането на VII блок 
на аеЦ “козлодуй”, а 
самото построяване на 
новата мощност ще се 
извърши от други фир-
ми, които ще бъдат из-
брани с търг или друг 
вид процедура. това 
обясни изпълнителният 
директор на ядрената 
централа валентин ни-
колов пред Бнт. 

миналата седмица 
правителството реши 
“Българският енергиен 
холдинг” (БеХ) да внесе 
500 млн. лв. в капитала 
на дружеството “аеЦ 
козлодуй - нови мощно-
сти”, което в момента е 

собственост на ядрената 
централа. така основ-
ният акционер ще стане 
БеХ. министърът на 
енергетиката също така 
бе натоварен със задача-
та да проведе процедура 
за избор на компания, 
която да проектира, по-
строи и въведе в експлоа-
тация новия енергоблок. 
окончателният договор 
с избраната компания и 
с доставчика на техноло-
гията ар-1000 трябва да 
бъде изготвен при усло-
вията на фиксирана цена 
и срок на изпълнение, 
реши кабинетът.

“Уестингхаус” няма 
да строи със сигурност. 
нито в китай, нито в 
оае е строила, има ня-
колко компании, които 

могат. компанията може 
да е от Щатите, може да е 
от Южна корея, ще бъде 
избрана чрез търг или 
някакъв вид преговори”, 
разясни сега николов. 
“аеЦ “козлодуй” е за-
явил пред финансовото 
министерство, че ще е 
необходима държавна 
гаранция в размер на 1,5 
млрд. евро за строител-
ството на седми и осми 
блок. това е прието и 
най-вероятно ще бъде 
заложено в държавния 
бюджет”, коментира още 
той.Цената на новата яд-
рена мощност блок ще 
стане ясна едва в края на 
март 2024 г., когато при-
ключи инженеринговото 
проучване на “Уестинг-
хаус”. 

министерството на 
икономиката и индус-
трията удължава с 10 
работни дни срока за 
кандидатстване в обяве-
ния конкурс за търговски 
представители в Служби-
те по търговско-икономи-
чески въпроси (Стив) на 
България. крайната дата 
за подаване на документи 
вече е 17 ноември, съоб-
щиха от министерството. 
процедурата за подбор на 
кандидати за дългосрочно 
командироване в Стив е 
обявена за 23 свободни 
позиции в 21 държави в 
три направления - “ев-
ропейски страни”; “ру-
ска федерация, страни от 
онд и Грузия” и “азия, 
африка, америка и ав-
стралия”.

мотивите за удължа-

ване на първоначалния 
срок, който беше до 3 
ноември, са отчетен за-
силен интерес и желание 
да се даде възможност 
на повече подготвени 
кандидати да участват в 
конкурса. 

“Ще дадем възмож-
ност на по-широк кръг 
заинтересовани профе-
сионалисти да подготвят 
и подадат документите 
си”, обясни зам.-минис-
търът на икономиката 
и индустрията николай 
павлов. “това ще ни по-
могне да изберем новите 
търговски аташета от по-
голям брой подготвени, 
отговарящи на условията 
и мотивирани кандида-
ти”, допълни той.

обявените 23 свобод-
ни позиции за търговски 

представители в Службите 
по търговско-икономиче-
ски въпроси са както след-
ва - за 8 европейски града 
- Берлин, копенхаген, ли-
сабон, осло (с акредитация 
за исландия), Братислава, 
истанбул, прага и Берн 
(с акредитация за лихтен-
щайн); 13 позиции за дър-
жави от азия, африка и 
америка, които включват: 
алжир, делхи, джакарта (с 
възможна акредитация за 
Сингапур и малайзия), те-
херан, аман, отава, доха, 
(с акредитация за кувейт и 
оман), пекин, Хавана, ду-
бай, вашингтон и Чикаго; 
и две позиции за страните 
от онд, които включват 
Баку (с акредитация за 
туркменистан) и алмати 
(с възможна акредитация 
за киргизстан).

на четиричленно софийско ceмeйcтвo 
мy e нeoбxoдимa cyмaтa oт 4352 лeвa 
зa нopмaлeн живoт, бeз дa ce влючвaт 
paзxoдитe зa нaeм. A?o ce пpиeмe, чe тoвa 
ceмeйcтвo плaщa и 1000 лeвa нaeм, cyмaтa 
нaбъбвa дo 5352 лeвa. това излиза от акту-
ализираните наскоро данни на платформа-
та numbeo.com, която сравнява данните за 
цените в много градове по света.

така излиза, че двaмaтa poдитeли тpяб-
вa дa paбoтят c нeтeн дoxoд oт 2676 лв. 
вceки oт тяx, а това е малко над средните 
за столицата заплати по данните на нСи. 
Зa caмocтoятeлни дoмaкинства, oт eдин 

paбoтeщ, cитyaциятa e мaлкo пo-дoбpa. 
Cpeдният нeoбxoдим дoxoд, зa живoт e 
1234,70 лeвa, oтнoвo бeз нaeмa. 

Цeнитe в Coфия ca c 56,3% пoд тeзи в 
Hю Йopк, кaтo индeкcът зa цeнaтa зa жи-
вoт e 348-ми oт oбщo 555 вoдeщи гpaдa 
пo cвeтa. Eднa cъпocтaвкa cъc cъceдeн 
Бyкypeщ coчи, чe живoтът в pyмънcкaтa 
cтoлицa e пo-cкъп oткoлкoтo в бъл-
гapcкaтa - гpaдът пoпaдa нa 360-тa пoзи-
ция. Aкo cpaвнявaмe цeнaтa нa живoт в 
дpyгa cъceдна cтoлицa oт EC  - Aтинa, 
гpъците са пocтaвeни нa 263-тa пoзиция в 
тaзи клacaция.

Животът в София по-евтин, 
отколкото в Букурещ

Удължават конкурса  
за търговски аташета

„Уестингхаус“ ще търси строител 
за VII блок на АЕЦ „Козлодуй“

Нефтопроводът може да бъде готов до 2028 г.

Реанимират проекта  
„Бургас-Александруполис“
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нидерландският пре-
миер в оставка марк рюте 
заяви, че проявява интерес 
към поста генерален секре-
тар на нАто. в интервю за 
радиостанция “ден Хааг” 
той обаче уточни, че вижда 
малък шанс да бъде избран 
за наследник на Йенс Стол-
тенберг, който трябва да 
напусне поста следващия 
октомври. 

“такава роля би била ин-
тересна, тъй като би предло-

жила шанс в продължение 
на няколко години да давам 
своя принос на международ-
ната сцена в период на дра-
матични глобални промени. 
но има много голям шанс, 
предвид политическата под-
крепа, този пост да бъде по-
лучен от европейка, което 
също би било много добре”, 
заяви рюте.

през юли, скоро след 
като подаде оставката на 
четвъртия си кабинет, той 

заяви, че напуска нидер-
ландската политика 

Сега рюте посочи, че не 
знае дали е смятан за фа-
ворит за ръководител на 
нАто и че не би започнал 
лична кампания за поста.

през юли мандатът на 
Столтенберг бе удължен за 
четвърти път, тъй като стра-
ните членки предпочетоха 
начело да остане опитен ли-
дер, вместо да се мъчат да се 
споразумеят за наследник в 

момент, когато войната в Ук-
райна е на прага на нАто.

преди Алиансът да реши 
Столтенберг да остане гене-
рален секретар, дипломати-
чески източници казаха, че 
рюте би бил силен кандидат 
за поста, но тогава нидер-
ландецът отговори, че не е 
на разположение. 

някои правителства на 
страни членки на нАто 
вече сигнализират, че е вре-
ме начело на пакта за пръв 
път да застане жена, но за-
сега няма кандидатка, коя-
то да събере необходимата 
консенсусна подкрепа.

Запитан за други постове 
в международни институции, 
рюте каза, че не се интересу-
ва от “почасовата работа” на 
председател на европейския 
съвет, а и не принадлежи към 
правилното политическо се-
мейство, за да бъде взет пред-
вид за следващ председател 
на европейската комисия.

накратко

Снимки БТА

Сръбският вътрешен министър Братислав Гашич разговаря с гранични полицаи близо до границата с Унгария.  
Властите са арестували шестима въоръжени мигранти. При възникнала престрелка между чужденците  
трима са убити, а един е ранен

И огнегълтач се е присъединил към 
протест в едноименната столица на 
Панама. Хиляди демонстрираха пред 
сградата на правителството срещу 
договор за концесия с канадската 
минна компания “Фърст Куантум”

Наводнения в Словения
В Словения е обявен “червен 

код” заради проливните дъждове, 
довели до преливане на реки. Осо-
бено тежко е положението в се-
верозападната част на страната, 
където в градовете Нова Горица и 
Кран са наводнени училища и дет-
ски градини.

38 загинали при инцидент  
в мина в Казахстан

Най-малко 38 миньори са заги-
нали, а 18 са ранени при пожар и 
срутване в мина “Костенко” в Ка-
захстан. Още 8 остават затрупа-
ни. Президентът Касим-Жомарт 
Токаев обяви тридневен национален 
траур. Причина за пожара най-ве-
роятно е запалване на метан.

Нападение срещу 
„Свидетелите на Йехова”  
в Индия

Един човек е загинал, а 36 са ра-
нени при взрив на самоделна бомба 
по време на събор на “Свидетелите 
на Йехова” в южния индийски щат 
Керала. Извършителите се издир-
ват. Според местните власти ста-
ва дума за тероризъм.

Откриха мъртъв убиеца  
от Мейн

Губернаторът на щата Мейн 
Джанет Милс съобщи, че след два 
дни издирване е открито тялото на 
Робърт Кард, открил масова стрел-
ба в град Луистън, при която заги-
наха 18 души, а десетки бяха ране-
ни. Според местните медии той е 
намерен от полицията в изолирана 
горска местност, най-вероятно се е 
самоубил.  

Почина звездата от 
„Приятели” Матю Пери

Актьорът Матю Пери, който 
изигра Чандлър Бинг в хитовия аме-
рикански сериал “Приятели”, е бил 
намерен мъртъв в дома си на 54-го-
дишна възраст. Не са открити сле-
ди от насилие. Повече от 20 години 
актьорът се е борил със зависимост 
от алкохол и болкоуспокояващи ле-
карства.  

Създадоха ваксина срещу 
кокаинова зависимост

Изследователи в Бразилия са 
разработили ваксина, предназна-
чена да се бори със зависимостта 
към кокаина. Препаратът “Кали-
кока” не позволява на зависимите 
да почувстват ефекта на дрогата 
и спира физическата абстиненция. 
Учените в университета в Минас 
Жерайс отбелязват положител-
ни резултати от тестовете върху 
животни и са готови да изпитат 
препарата върху доброволци.

Гърция и Турция заедно срещу мигрантите
Гърция и турция ще засилят съ-

трудничеството за овладяване на 
мигрантския натиск в егейско море. 
насрочена е среща на върха на двете 
правителства след месец в Солун. пре-
миерът кириакос мицотакис и прези-
дентът реджеп ердоган ще подпишат 
меморандум за разбирателство.

Гръцкият министър на миграция-
та димитрис кайридис съобщи, че е 
в пряка връзка с турския вътрешен 
министър. Атина информира Анка-
ра за броя на мигрантските лодки, 
влизащи в гръцки води. има спора-
зумение за турски екип в граничната 
охрана на остров лесбос и за гръцки 

- в измир.
договаря се този план да се при-

ложи и срещу мигрантския поток по 
река марица в област еврос.

Атина е готова да облекчи визо-
вия лежим за турски граждани, ко-
ито посещават островите в егейско 
море.

Фон дер Лайен започна  обиколка на Балканите
председателят на ек Урсула фон 

дер лайен започна четиридневна 
обиколка на Западните Балкани (Се-
верна македония, Сърбия, Босна и 
Херцеговина, Черна гора и косово), 
за да представи детайлите на плана 
за растеж на еС за региона, предаде 
радио “Свободна европа”.

планът има четири стълба - ин-

теграция в единния пазар, по-задъл-
бочено регионално икономическо 
сътрудничество, ускоряване на ос-
новните реформи и по-голяма пред-
присъединителна финансова под-
крепа.

в Скопие Фон дер лайен заяви, че 
бъдещето на рСм и Албания е в ев-
ропейския съюз, и изрази подкрепа за 

начало на преговори за присъединява-
не на двете страни преди края на т.г.

председателят на опозиционната 
вмро-дпмне Християн мицкоски 
очаква позицията на Фон дер лайен 
да бъде безусловен старт на прего-
вори на страната с еС, “без допъл-
нителните условия, с които страната 
се сблъсква”.

Марк Рюте готов  
да поеме НАТО
нидерланският премиер проявява интерес да 
наследи Йенс Столтенберг като генерален секретар
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Израел засили офанзивата
по суша и въздух в Газа
Хиляди палестинци нахлуха в центрове за помощи, разграбвайки брашно и други продукти 

Снимка БТа

Броят на жертвите на урагана от пета категория “Отис”, който връхлетя мексиканския  
курортен град Акапулко със скорост 266 км/ч, нарасна до 39, сочат последни официални данни.  
Селището е наводнено, отнесени са покриви на жилищни сгради, магазини и хотели.  
Хиляди жители са без храна и вода, а мародерите настъпват

Санчес „за“ амнистия 
на сепаратистите

испанският премиер педро Санчес подкрепя ам-
нистия на участниците в неуспешния опит за обявя-
ване на независимост на каталуния през 2017 г., с 
надеждата да убеди партиите от тази автономна об-
ласт да го подкрепят за съставяне на правителство.

"в интерес на испания, в защита на съжителство-
то между испанците, днес защитавам амнистията в 
каталуня за събитията от последното десетилетие", 
обяви той на заседание на Федералния комитет на 
социалистическата работническа партия в мадрид. 

"За да продължим да вървим напред, трябва да 
преодолеем всички епизоди, които в миналото ни 
разделяха и разбиваха нашите общества", продъл-
жи още премиерът. и уточни, че партията му "се 
изправя лице в лице с проблемите". 80% от ката-
лунците подкрепят постигането на споразумение 
по въпроса.

Санчес се нуждае от подкрепата на каталунски-
те сепаратистки партии "републиканска левица на 
каталуня" и "Заедно за каталуня", които поискаха 
приемането на закон за амнистия. възможно е той 
да засегне над 1400 души, участвали в неуспешния 
опит за обявяване на независимост. Формациите 
също така заявиха, че подкрепата им зависи и от 
провеждането на нов референдум.

потенциалната амнистия отприщи политическа 
буря в испания. нейни консервативни противници 
организираха мащабни протести и обвиниха Сан-
чес, че застрашава върховенството на закона заради 
собствената си изгода.

Бившият американски вице-
президент майк пенс реши да 
спре участието си в предизборна-
та надпревара в САЩ.

“След като обиколих страна-
та през последните шест месеца, 
дойдох тук, за да кажа, че ми е 
станало ясно, че това не е моето 
време. прекратявам президент-

ската си кампания”, заяви той 
на митинг в лас вегас. пенс се 
бореше за номинацията на репу-
бликанската партия за изборите 
през 2024 г., но не успя да си 
осигури подкрепа сред спонсори 
и електорат. 

майк пенс увери, че “никога 
няма да спре да се бори за кон-

сервативни ценности”. “и никога 
няма да спра да се боря за изби-
рането на принципни републи-
кански лидери на всички избор-
ни позиции в страната”, добави 
той. Бившият вицепрезидент не 
изрази подкрепа към нито един 
от оставащите в президентската 
надпревара участници.

Китай насърчава 
рециклирането  
на стари дрехи

Статистиката на китайската асоциация за цялостно 
използване на ресурсите показва, че обемът на изхвър-
лените стари дрехи в страната се очаква да нарасне до 
50 млн. тона годишно до 2030 г. така на човек се падат 
средно по 16 броя използвани дрехи на година.

рециклирането на стари дрехи може да намали 
замърсяването на околната среда, причинено от отпа-
дъците, и да спести промишлени суровини. в послед-
ните години рециклирането на стари дрехи получава 
все повече внимание от обществото, а също така и от 
местните власти в страната.

Според експерти в сектора насърчаването на раз-
пространението на употребявани дрехи и използване-
то им по-дълго отговаря на изискванията за екологи-
чен живот, нисковъглеродно потребление и развитие 
на цивилизовано общество. изграждането на “градо-
ве без отпадъци” е цел на все повече местни власти в 
китай, а цялостното оползотворяване на отпадъчния 
текстил играе важна роля в процеса.

Бившият британски 
премиер Борис джон-
сън се присъедини към 
новооткрития телевизи-
онния канал “ГБ нюз”. 
джонсън, който т.г. се 
оттегли като депутат, 
ще работи за новинар-
ската медия като водещ, 

редактор и коментатор.
той ще “изиграе 

ключова роля” в отра-
зяването на изборите в 
обединеното кралство 
и САЩ догодина и ще 
води документална по-
редица, която ще “по-
каже силата на вели-

кобритания по света”, 
съобщи телевизионният 
канал.

Самият джонсън обе-
ща в социалната мрежа 
екс да споделя своите 
“неукрасени възгледи за 
всичко от русия, китай, 
войната в Украйна и как 

ще се справяме с тези 
предизвикателства”. в 
изявление той добави, 
че ще “говори за огро-
мните възможности за 
глобална великобрита-
ния и защо най-добри-
те дни тепърва пред-
стоят”.

“през изминалата нощ уве-
личихме” числеността на ар-
мейските сили, които влизат в 
ивицата Газа, “и те се присъе-
диниха към онези, които вече 
се сражават там”, заяви ген. 
даниел Хагари. “постепен-
но увеличаваме сухопътните 
операции и обхвата на силите 
си”, допълни той.

военни самолети нанесо-
ха удари близо до болницата, 
пълна с пациенти и десетки 
хиляди палестинци, търсещи 

убежище, съобщиха местни 
жители. израел твърди, че 
под здравното заведение се 
намира команден пункт на 
Хамас.

интернет и телефонните 
връзки до голяма степен са 
възстановени, след като из-
раелските удари прекъснаха 
в петък вечерта повечето ко-
муникации в палестинската 
територия.

премиерът Бенямин не-
таняху обяви, че наземната 

операция на армията е втори-
ят етап. той я определи като 
“втората война за независи-
мост на израел”.

“Ще се бием и няма да се 
предадем! няма да се отте-
глим над земята и под земята. 
не ни обвинявайте във воен-
ни престъпления. Ако мисли-
те, че можете да обвинявате 
нашите войници във военни 
престъпления, това е лицеме-
рие. ние сме най-моралната 
армия в света”, категоричен 

бе министър-председателят.
думите му са провокира-

ни от нападките на турския 
президент ердоган. външ-
ният министър ели коен съ-
общи, че тел Авив е отзовал 
някои от дипломатическите 
си пратеници в турция за-
ради “тежки изявления” на 
Анкара.

Хиляди жители на Газа на-
хлуха в складове и центрове 
за разпределяне на помощи 
на Агенцията на оон за под-

помагане на палестинските 
бежанци, грабейки брашно и 
други продукти от първа не-
обходимост.

“това е тревожен при-
знак, че гражданският ред 
започва да се разпада след 
три седмици война и плътна 
обсада на Газа”, предупреди 
агенцията.

доставките на помощи са 
силно затруднени, коменти-
рат от египетското външно 
министерство.

Борис Джонсън става телевизионен водещ

Майк Пенс се отказа от битката за президент
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1871 - РАЖДА СЕ ПОЛ ВАЛЕРИ, ФРЕНСКИ 

ПОЕТ (УМИРА 1945 Г.). Есе-

ист и литературен критик, 
eдин от най-емблематичните 
представители на европейския 
символизъм. Сред по-известни-

те му съчинения са стихосбир-

ките “Младата парка” (1917) 
и “Очарования” (1922), както и 
цикълът разкази за интелектуалния г-н Тест, запо-

чнат с “Вечер с господин Тест” през 1896 г.

1910 - РАЖДА СЕ ПЕТЪР ДИНЕКОВ, АКА-

ДЕМИК, ЛИТЕРАТУРЕН ИСТОРИК, КРИТИК И 
ФОЛКЛОРИСТ (УМИРА 1992 
Г.). Преподавател в СУ, зам.-
ректор, основател на институ-

тите по литература и фолклор 
при БАН, директор на Инсти-

тута по фолклор към БАН от 
основаването му. Автор на 21 
монографии.

1947 - В ЖЕНЕВА Е ПОДПИСАНО ОБЩОТО 
СПОРАЗУМЕНИЕ ЗА МИТАТА И ТЪРГОВИЯТА 
(ГАТТ). Води началото си от 
Конференцията на ООН за 
търговията и заетостта, 
проведена през 1948 г. в Ха-

вана, Куба. След 47 години 
неформално съществуване и 
заседания на няколко конти-

нента през 1995 г. Общото споразумение дава ос-

новата за създаването на Световната търговска 
организация (WTO).

1961 - СЪВЕТСКИЯТ СЪЮЗ ДЕТОНИРА ВО-

ДОРОДНАТА “ЦАР БОМБА” НА О. НОВА ЗЕМЯ. 
Бомбата е конструирана в 
СССР от група физици под 
ръководството на акаде-

мик Игор Курчатов. В гру-

пата на разработчиците 
са влизали Андрей Сахаров, 
Виктор Адамски, Юрий Ба-

баев, Юрий Трунов и Юрий 
Смирнов. Мощността й се равнява на 50 мегато-

на тротилов еквивалент, или тя е близо 3600 пъти 
по-мощна от първата атомна бомба, взривена на 
6 август 1945 г. над Хирошима. Първоначалният 
вариант на бомбата е бил с мощност 100 мегато-

на, но е отхвърлен от конструкторите като много 
тежка и прекалено опасна.

1971 - В ШУМЕН Е ОТКРИТ ВИСШИЯТ ПЕ-

ДАГОГИЧЕСКИ ИНСТИТУТ. Добре уредените шу-

менски възрожденски учи-

лища стават благоприятна 
основа непосредствено след 
Освобождението през 1879 
г. тук да се открие първият 
педагогически курс, който 
през 1919 г. се преобразува 
в Педагогически институт за прогимназиални учи-

тели. През 1964 г. става факултет, филиал на Со-

фийския университет. На неговата база през 1971 
г. се открива Висш педагогически институт, кой-

то от 1995 г. прераства в Шуменски университет 
“Епископ Константин Преславски”.

1981 - СССР ИЗСТРЕЛВА КОСМИЧЕСКИЯ 
АПАРАТ “ВЕНЕРА 13”. Спуска-

емият модул навлиза в атмосфе-

рата на Венера на 1 март 1982 
г. Осъществено е меко кацане в 
осветената част на планета-

та. Снимките на повърхността 
разкриват плоски скални плочи 
и тъмен фин материал. С помо-

щта на механичната сонда част 
от този материал е анализиран спектрографски 
във вътрешността на апарата. Той функционира 
в продължение на 127 минути, въпреки че първона-

чално са предвидени около 32. “Венера 13” е първи-

ят от общо два апарата (другият е сондата “Хюй-

генс”), предал звуци от друго небесно тяло.

КАРИКАТУРА НА ДЕНЯ

АНАТолИй сТАНКУлов

Шлемът стана 
американски

  �
Евгени ГАВРИЛОВ

С твърденията си, 
че ще бъде възстановен 
проектът за изгражда-
нето на нефтопровода 
“Бургас - Александру-
полис”, премиерът ни-
колай денков не казва 
нищо ново. За това се 
говори повече от годи-
на, но с малка разлика. 
евентуалният петрол 
ще тече не от Бургас 
към Александруполис, 
а обратно. в гръцкото 
пристанище ще идва пе-
трол, който не е руски, 

ще върви до рафинери-
ята в Бургас и след об-
работката му ще поема 
по тръбите за източна 
европа.

новата тръба ще 
бъде с по-малък капа-
цитет - 10 млн. т. петрол 
годишно, спрямо 35-50 
млн. тона, които пър-
вичният проект пред-
виждаше. както е из-
вестно той беше част от 
станалия нарицателен 
“Голям шлем” в енер-
гетиката. в него влиза-
ха още АеЦ”Белене” и 
газопроводът “Южен 
поток”.

С усилията на САЩ 
и лично на сър джон 
маккейн, улеснени от 
българските компра-
дори, обаче тези три 
проекта бяха прова-
лени. Щатският сена-
тор долетя на пожар 
у нас и разпореди на 
тогавашния премиер 

пламен орешарски да 
спре “Южен поток”. 
преди десет години бе 
сложен окончателен 
кръст и на нефтопрово-
да “Бургас - Алексан-
друполис”. в резултат 
на това, вместо Бълга-
рия да събира такси от 
транзит на природен 
газ и нефт, сега тя пла-
ща транзитни такси на 
турция. 

в един момент обаче 
се оказа, че “Големият 
шлем” отново е акту-
ален, само че в амери-
кански вариант. руският 
проект АеЦ “Белене” бе 
окончателно погребан, 
но за сметка на това в 
АеЦ “козлодуй” започ-
ва изграждането на Сед-
ми блок по американска 
технология. отделен е 
въпросът, че няма кой 
да го строи. Газопрово-
дът “Южен поток” стана 
“турски”, а между Алек-

сандруполис и Бургас 
ще тече всичко друго, 
но не и руски петрол.

Според експерти тръ-
бопровод между гръцко-
то и българското прис-
танище ще струва над 
милиард евро и при пла-
нирания малък капаци-
тет трябва да има много 
високи такси за пренос, 
за да се изплаща. А на 
финансиране от евро-
пейския съюз категорич-
но не може да се разчита, 
защото  Брюксел отдавна 
вече на дава пари за про-
екти, свързани с петрол. 
да не говорим, че е аб-
солютно нереалистично 
такова съоръжение да 
бъде построено до края 
на 2024 година, когато 
изтича дерогацията за 
руския нефт за “лукойл-
нефтохим”. А както се 
вижда “сглобката” има 
намерение да я прекрати 
и по-скоро.

Защо убивате България
  �

Мартин КАРБОВСКИ

има ли причина да 
рушите малкото рабо-
тещи неща в България 
- мариците, лукойл, 
АеЦ, земеделие, смисъл, 
левова валута, народец?

на кое от тия неща 
сте му намерили замес-
тител? и на народеца 
ли?

имате ли заместващи 
мощности за мариците, 
лукойл, АеЦ, земеде-

лие, смисъл, щастие, на-
родец?

нямате. трошите 
едно по едно всяко рабо-
тещо нещо в Бълагрия, 
докато имитирате битка 
с русия.

Чупите армията, па-
зите тайни какво изна-
сяте, за да спасите Ук-
райна, но да поломите 
България?

телевизията ви от-
разява като нормални 
грижливи за моралните 
ценности хора. но ние 
ви усещаме като изгреб-
ващи последните работе-
щи сърца на държавата. 

пАвеЦ Чаира - при-
мерно, не беше ли работе-
що сърце на държавата?

Защо убивате Бълга-
рия? накъде сте тръг-
нали? 

тя без предприятия 

някак ще работи, ток ще 
купуваме отвън. нефт 
ще търсим да не е руски. 
добре бе.

но защо и как успя-
хте да накарате всички 
нас да бъдем отвратени 
от всяко занимание с 
обществени дела и поли-
тика? как ни отвратихте 
и ужасихте от европата, 
която лелееме?!

как ще живеете след 
като ограбите няколко 
предприятия, няколко 
заема за милиарди - и 
накрая разрушите вяра-
та, че имаме държава?

как ще живеете след 
като счупите и това? 

вярата, че имаме 
държава устоя на осма-
ните, на фашисти и на 
комунисти. А днес вие 
си играете с наследство-
то на велики хора и го 

разпилявате като сто-
тинки помежду си?

Защо убивате тази 
страна? кой ви роди та-
кива безродни и глупа-
ви, лъжливи и зловещи, 
млади и самоуверени 
- хора, които служат на 
дявола и трошат дър-
жавността с обещания 
за “ще има всичко за 
всички”. откъде бе?!

майки имате ли? вие 
разрушавате тъканта на 
вярата, че може да има 
българска държава. вие 
не сте грешници. вие 
сте инфернални предате-
ли на Смисъла, Бъдеще-
то и жилавата българска 
вяра, вие сте затрудня-
ващите Бъдещето. 

Спрете се, юроди, не 
убивайте тая България.

Lentata.com
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Не, Денков! Машините за 
гласуване не са принтери
И само не ми излизайте с номера за морала и съвестта на държавниците ни

*Авторът е дългогодишен 
специалист в областта  

на IT технологиите  
с успешен бизнес

  �
Тeодор Тодоров*

Наблюдавам поразените от 
"кодгейт" скандала, или по-
точно техните пиари от дрий-
мтийма, да спускат усилено 
опорката, че нищо страшно 
няма в машините, защото "те 
са просто едни принтери" 
(денков, асен василев, Божи-
дар Божанов и сума ти знайни 
и незнайни профили и страни-
ци във фейсбук), които само 
отпечатват едни невинни бе-
лежки. това обаче не е точно 
така. машината за гласуване 
всъщност е пълноценен ком-
пютър с процесор, оперативна 
памет, флаш памет (или твърд 
диск, ако е някой много арха-
ичен модел) и монитор + тъч 
скрийн (или "сензорен екран" 
на български, за да не се сър-
дят феновете на "възражда-
не"), през който хората въвеж-
дат своя законен избор.

ако трябва да съм честен, 
тези машини не са просто ком-
пютри, а много от тях са едни 
калпави компютри със слаби 
процесори, малко оперативна 
памет и като цяло представля-
ват купчина бавен хардуер, 
който сигурно се вписва иде-
ално в техническите изисква-
ния на венецуела, за да са и 
по-евтини, все пак.

Какво е характерно 
обаче за всеки 
компютър? 

Характерно е това, че той 
не може да работи без операци-
онна система. такъв е случаят 
и с нашите машини, които из-
ползват... специализирана (ор-
язана) версия на операционна-
та система Microsoft Windows. 
точно така, тези "обикновени 
принтери" работят с нещо, ко-
ето го има на милиарди ком-
пютри и лаптопи по света. 
Ядрото е абсолютно същото, 
като са премахнати определе-
ни функционалности, които не 
са необходими при експлоата-
цията на компютъра-изборна 
машина. 

сега, мисля, няма нужда да 
обяснявам какво точно пред-
ставлява тази операционна 
система, има ли рискове при 
нейната употреба, какви са 
дупките в сигурността й и т.н. 
мисля, че повечето активни 
хора в България са чували де-
сетките вицове за различните 
версии на този над 30-годишен 
софтуерен продукт, както и, че 
може би е добре да се ползва 
и допълнителна антивирусна 
програма с него. както се каз-

ва: случайност? Не мисля.
като всеки един "уиндоус", 

и този на компютрите-изборни 
машини има възможността да 
изпълнява най-различни про-
грами (или приложения, както 
е по-модерно да се наричат в 
последните години), а интер-
фейсът, чрез който всички 
ние всички гласуваме, е точно 
това - едно приложение, което 
се създава предварително от 
програмисти и се пригажда за 
употреба спрямо конкретните 
избори. Най-малкото в това 
приложение трябва да се въве-
дат всички кандидати за кме-
тове, общински съветници, 
президенти, депутати; трябва 
да се въведат имената на пар-
тиите, номерата им в дигитал-

ната бюлетина, поредността 
им и прочие и прочие данни. а 
когато всичко това бъде въве-
дено, за да може тази програ-
ма да бъде функционираща за 
операционната система "уин-
доус", нейният програмен код 
(или изходен код, както го 
наричат тези дни) е необхо-
димо да се "компилира" или 
"изгради", както този процес е 
наречен в изтеклия скандален 
доклад на даНс.

дотук аз лично не виждам 
нищо скандално - стандарт-
на процедура по създаване на 
програма за компютър, нали 
така? да, ама не. 

Не е редно чиновник, из-
бран от управляващата пар-
тия, да инициира 

процеса по създаване  
на програмата, 

да го заснема с телефона си, да 
снима може би и самия код на 
програмата, и де факто да из-
нася цялата тази информация 
със себе си извън институции-
те. Не е редно функциониране-
то на машините и създаването 
на кода да не бъдат одитирани 
по никакъв начин от никакви 

независими регулатори. 
тези дни чух идеята, че 

е добре машините да бъдат 
тествани от международно 
признати разработчици на 
приложения и експерти по 
сигурност. Защо това не се 
прави досега, защо уж при-
знат от гилдията експерт като 
Божидар Божанов побърза да 
извади опорката, че много от 
тези специалисти гледат да си 
правят пиар с такива тестове? 
лично според мен, това по-
ведение на управляващите в 
момента от "демократичната" 
част на сглобката доприна-
сят още повече за съмненията 
спрямо машините.

аз ще задам само един въ-
прос, пък нека всеки от вас си 
отговори сам за себе си. каква 
е вероятността представите-
лите на управляващата власт, 
които организират и изборите, 
да заложат в кода на програма-
та функция, която при опреде-
лена поредност от въведените 
гласове, да записва грешно въ-
веден от избирателя резултат 
в паметта и върху разписките 
разписките?

Напълно е възможно. а 
колко от вас си поглеждат раз-

писките, след като са гласува-
ли? убеден съм, че повечето 
хора направо ги сгъват и ги 
пускат в урната, просто защо-
то са били сигурни в маши-
ните. все пак, това е машина, 
просто принтер, и няма как да 
сгреши, няма как да ни излъ-
же. Но истината е, че може и 
дори може да се направи лес-
но от техническа гледна точ-
ка. особено, ако никой не си 
прави труда да пита, да тества 
и да изисква независими про-
верки на тези устройства. 

и само не ми излизайте с 
номера за морала и съвест-
та на държавниците ни. тази 
теза многократно е изгубила 
валидността си през години-
те. Няма политик в България 
(а и по принцип), който не би 
се възползвал от това да при-
добие предимство по време на 
избори, ако му падне такава 
възможност. в тази хипотеза 
има и още един съвсем 

реален проблем 

ако случайно прочетете 
принтираната хартия и напи-
саното в нея не отговоря на 
начина, по който сте гласували 

на машината, нямате право да 
гласувате отново. такъв е зако-
нът. просто хвърляте листчето 
в коша, прибирате си личната 
карта и си отивате вкъщи като 
негласувал гражданин.

между другото, в доклада 
на даНс има едно изречение, 
което ми направи много силно 
впечатление: "На 25.10.2023 
г. около 14,00 часа е било раз-
поредено от заместник-ми-
нистър михаил стойнов да се 
проведе отново процедурата 
по изграждане от изходен код 
на софтуера на машините за 
гласуване в зала 344 на меу."

"отново". програмата на 
изборните машини е изграде-
на (компилирана) отново. а 
защо отново? тя е била готова, 
а са се налагали промени ли? 
Хубаво е някой журналист да 
попита даНс именно това, а 
може и ресорния зам.-минис-
тър, който е забъркал цялата 
тази каша. Защо се е наложило 
програмата да се създава отно-
во, при положение, че канди-
датите, партиите и номерата 
са ясни от седмици.

P.S. Без да звучи конспи-
ративно, но е добре да го от-
бележим - бизнесът на един от 
кандидатите за кмет се занима-
ва със създаването на приложе-
ния и инструменти за Windows. 
тоест той има купчина програ-
мисти, които евентуално биха 
могли да напишат всякакви 
програми за тези машини.

Целият шум около ма-
шините заглушава и другото 
нещо, което разкри тошко 
Йорданов след председател-
ската среща при росен Же-
лязков - Божидар Божанов и 
кирил петков са притискали 
министъра на меу да наруши 
правилата и процедурите за 
поръчки на стойност 600 млн. 
това е изключително скандал-
но и е повод за моментално 
разследване и разпити на за-
месените лица.

Гласове
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в редица свои позиции 
кнСБ нееднократно е заявя-
вала, че за изпълнението на 
такава реформа, като пълна 
либерализация на пазара на 
електроенергия за битовите 
потребители, е необходима 
цялостна оценка на въздейст-
вието върху всички участници 
на пазара на електроенергия - 
домакинства, производители, 
търговци. припомняме, че под 
натиска на синдикатите в края 
на миналата година с решение 
на нС от 8.11.2022 г. битовите 
потребители останаха на регу-
лиран пазар до 31.12.2025 г. 

по повод инициираните про-
мени в Закона за енергетиката, 
представени за обществено об-
съждане в края на юли 2023 г., 
в своя позиция кнСБ отново 
подчерта, че премахването на 
регулираните цени за битови-
те потребители ще доведе до 
тежки социални проблеми по-
ради опасността от рязък скок 
на цените и невъзможността 
на битовите потребители да се 
адаптират към новите условия. 
проектът на решение не дава яс-
нота относно точния механизъм 
за защита на домакинствата, на-
чина на финансирането му и не-
обходимите средства. подобни 
становища изказаха от кевр и 
омбудсманът на републиката.
Единственото искане 
на протестиращите 

миньори и енергетици, което не 
намери място в Споразумени-
ето с правителството и част от 
партиите в парламента от 3 ок-
томври 2023 г., беше “отлагане 
на либерализацията на енергий-
ния пазар за битови потребите-
ли от януари 2026 г. до достига-
не на средноевропейски нива на 
домакинствата в положение на 
енергийна бедност.” направе-
ното предложение за редакция 
от правителството беше абсо-
лютно неприемливо за синди-
катите, поради което тази точка 
отпадна от Споразумението.

още на следващия ден след 
подписване на Споразумението 
- 4 октомври, на заседание на 
комисията по енергетика, беше 
приет Зид на Зе, с който се 
премахват регулираните цени 
за битовите потребители от на-
чалото на 2026 г. кнСБ реагира 
незабавно с позиция, че не от-
стъпва от искането за отлагане 
на либерализацията на енергий-

ния пазар за битови потребите-
ли от януари 2026 г.

реформата в България касае 
около 1/3 от електроенергийния 
пазар в България и засяга над 4,6 
млн. битови клиенти (по данни 
на кевр от Годишния доклад 
до ек) и би следвало да е адек-
ватно обмислена, както и да е 
предвидено достатъчно техно-
логично време за изпълнението 
?. по данни на евростат над 2 
млн. българи са енергийно бе-
дни, 30% не могат да покрият 
разходите си за отопление, а 
28% не поддържат дома си дос-
татъчно топъл.

имайки предвид, че сме 
страната с най-високо ниво на 
енергийната бедност в еС по 
всички показатели, с пълното 
извеждане на потребителите на 
свободния пазар в такива кратки 
срокове се рискува България да 
затвърди челното си място и в 
класацията по бедност на цялото 
население, а част от производи-
телите и крайните снабдители да 
изпаднат в ликвидна криза.

кнСБ настоява за отлагане 
на реформата на пазара с оглед 
осигуряване на достатъчно вре-
ме за адаптиране към промени-
те, като се предвиди следното:

По отношение 
на битовите 

потребители:

- Създаване на фонд, който 
целево ще компенсира енер-
гийно бедните домакинства в 
условията на свободен пазар на 
електроенергия. необходимо е 
да се регламентира и начинът, 
по който този фонд ще финан-

сира компенсациите, както и 
да се направят препратки към 
социалното законодателство в 
преходни и заключителни раз-
поредби, като се позволи енер-
гийно бедните домакинства и 
уязвими клиенти да бъдат обект 
на специални схеми за компен-
сиране при свободен пазар.

- прилагане на диференци-
ран подход и целеви компенса-
ции за енергийно бедните дома-

кинства, а не на всички битови 
клиенти. в обратен случай тези 
домакинства ще получават на-
равно компенсации с всички 
останали домакинства с по-ви-
соки доходи, което означава, че 
най-голям размер компенсации 
ще получат тези домакинства с 
най-високо потребление.

- провеждане на допълни-
телна социална политика или 
план за действие за защита на 
енергийно бедните домакинства 
и уязвими клиенти в условията 
на свободен пазар на електрое-
нергия при покачване на цените 
на електроенергия (социални и/
или енергийни помощи, финан-
сова подкрепа, прилагане на 

мерки за енергийна ефективност 
или въвеждане на веи за такива 
потребители). такава политика 
би следвало да е съобразена с 
дългосрочните цели на полити-
ката за декарбонизация.

- изготвяне на Стратегия за 
намаляване на енергийната бед-
ност в България. Стратегията 
трябва да има ясно определени 
цели за намаляване на енергий-
ната бедност, част от интегрира-

ния национален план в областта 
на енергетиката и климата. Чрез 
стратегията ще се осигури въз-
можност за създаване на пакет 
от мерки за постигане на целите, 
както и да се оценява въздейст-
вието на предприетите мерки и 
напредъка.

По отношение на 
крайните снабдители 

и проиводители:

- Създаване на адекватна 
схема за компенсиране на разли-
ката между пазарната стойност 
на електрическата енергия и 
стойността й, изчислена по регу-
лирани цени под себестойност. 

липсата на такава схема води 
до неяснота, при очаквани раз-
лики между покупна (свободна) 
и продажна (регулирана) цена 
на енергията, как ще се гаран-
тира способността на крайните 
снабдители да си осигурят не-
обходимия размер на оборотни 
средства за реализиране на ци-
къла по снабдяване на битовите 
клиенти. Същото поставя под 
риск финансовата стабилност 

на дружествата за изпълнение 
на законовите и лицензионните 
им задължения. механизмът за 
компенсация трябва да гаран-
тира финансова стабилност на 
крайните снабдители, за да не из-
паднат в ликвидна криза поради 
недостиг на финансови средства 
и да се застраши сигурността на 
снабдяването.

- Запазване на “енергийния 
микс” за регулирания пазар за 
по-дълъг период от време и за-
пазване на възможността със 
заповед министърът на енер-
гетиката да определя годишни 
количества енергия, които нек 
еАд изкупува от теЦ “марица 
изток 2” еАд. в обратен случай, 
при липсата на договорен меха-
низъм за капацитет, сериозно ще 
се застраши функционирането 
на държавната теЦ и “мини 
марица-изток” еАд в разрез 
с постигнатите договорености 
част от Споразумението от 3 ок-
томври 2023 г. и решението на 
нС от 4.10.2023 г.

предвид очакваното предо-
говаряне на нпву, широкият 
обхват на предвижданата ре-
форма, нестабилната геополити-
ческа обстановка, кнСБ призо-
вава управляващите да се водят 
преговори и да се настоява пред 
европейската комисия за отла-
гането на реформата и осигуря-
ване на допълнително техноло-
гично време за изпълнението й.

кнСБ настоява комисията 
по енергетика в нС и народни-
те представители да приемат 
ветото на президента на ре-
публика България и да прераз-
гледат Зид на Зе като отложат 
реализацията на реформата 
на пазара на електроенергия и 
запазят регулираните цени на 
електроенергията до достигане 
на средноевропейски нива на 
домакинства в положение на 
енергийна бедност!

Отложете либерализацията
на пазара на еленергия
Премахването на регулираните цени за битовите потребители 
ще доведе до тежки социални проблеми, алармира КНСБ

Публикуваме Позиция на 
КНСБ във връзка с при-
етите на 5 октомври 
2023 г. промени в Закона 
за енергетиката, свър-
зани с либерализацията 
на пазара на електриче-
ска енергия
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Жоржета Пехливанова

в световния печат след бруталната 
атака на Хамас над израел на ивицата 
Газа на 7 октомври често се прокрад-
ва тежката връзка и безпокойствата с 
предсказанията: “Градините на ар-
магедон са в пламъци”, “избухна ли 
войната на армагедон?”... нека по-
ясня накратко: войната армагедон е 
последната битка между човешките 
правителства и Бога, които се проти-
вопоставят, както помежду си, така и 
на Бог. и на армагедон Бог е решил да 
прекрати човешкото управление.

на мястото, наречено на еврейски 
армагедон - “възвишението (хълма) на 
магедон”, ще бъдат събрани “царете 
на целия свят ... за войната във великия 
ден на всемогъщия Бог...”

Сякаш по предсказанието бе свика-
на Срещата на върха в кайро миналата 
събота, 20-21 октомври, на която 31 
държави и три международни органи-
зации, заявили присъствие, участваха 
по покана на египетския президент аб-
дел Фатах ал Сиси.

Форумът, повлиян от разногласия с 
представители на Запада, показа 

безсилието на световната  
общественост 

да спре войната между израел и Хамас. 
израелският премиер натаняху, който 
не бе на срещата, умело успя да убеди 
европа и СаЩ, че идеята за отделяне 
държавите - палестина и израел на 
този етап е неоСЪЩеСтвима.

египет, домакинът, заяви, че се е 
надявал участниците да призоват за 
мир и за зачитане на въжделенията на 
палестинците за държавност.

Йорданският крал абдула II осъди 
това, което нарече световно мълчание 
по отношение на израелските атаки, 
при които са загинали хиляди хора 
в ивицата Газа и над един милион са 
останали без дом, и призова за безпри-
страстен подход към израелско-палес-
тинския конфликт.

палестинският президент махмуд 
абас заяви, че палестинците няма да 
бъдат разселвани или прогонвани от 
земята си. “ние няма да напуснем, 
няма да напуснем”, заяви той на сре-
щата на върха.

Франция призова за създаване на 
хуманитарен коридор в Газа, който спо-
ред нея може да доведе до прекратяване 
на огъня. великобритания и Германия 
призоваха израелските военни да про-
явят сдържаност, а италия заяви, че е 
важно да се избегне ескалация.

Съединените щати, най-близкият 
съюзник на израел и жизненоважен 
участник във всички предишни мирни 
усилия в региона, изпратиха само своя 
шарже д’афер в кайро, без да говори 

публично на срещата.
председателят на европейския съ-

вет Шарл мишел заяви, че основната 
цел на срещата на върха е “да се из-
слушваме взаимно”.

испания, председателстваща еС, 
която 7 века е живяла с арабите и гради-
ла своето величие - кордоба, Гранада... 
се нареди послушно до евросъюза.

но до прекратяване на огъня, до 
подписване на съвместен документ или 
комюнике или до преговори по мирния 
процес и независима палестинска дър-
жава, не се стигна. Срещата приключи 
без “царете” - лидерите и външните ми-
нистри да се споразумеят за съвместно 
изявление, две седмици след началото 
на конфликта, в който загинаха хиляди 
хора и който доведе до хуманитарна 
катастрофа в блокирания анклав Газа с 
население от 2,3 млн. души.

различията по израело-палестин-
ския конфликт между арабските стра-
ни и Запада се задълбочиха. арабските 
страни, представени в повечето от тех-
ните върховни водачи - крале, шейхове 
и президенти обвиниха Запада в поли-

тика на “двоен стандарт”, в безусловна 
поддръжка на израел, а за някои евро-
пейски държави - че проявяват пълна 
апатичност пред хилядите палестин-
ски жертви след израелските бомбар-
дировки и към хуманитарната блокада, 
наложена от израел в ивицата Газа.

Защо се проваля  
мирът в този регион?

ако върнем времето ...палестин-
ският лидер Ясер арафат (1929-2004) 
след разговор с израелския президент 
Шимон перес (1923-2016) си спомня: 
“Шимон перес ме предупреди: “от-
вращение ще се натрупа върху ужаса и 
мъртвите ще погребват мъртвите”...

днес политиците и от двете стра-
ни казват с тъга - “исак рабин (1922 - 
1995)  и Ясер арафат занесоха в гроба 
със себе си нашите надежди за мир...”

Генералният секретар на оон ан-
тониу Гутериш, който посети региона 
и се срещна, както с натаняху, така и 
с махмуд абас и от място осъди оче-
видните нарушения на хуманитарното 
право в Газа, призовавайки за спиране 

на огъня.
от трибуната на оон в ню Йорк, 

пред Съвета за сигурност, Гутериш 
прояви завидна смелост и настоя за 
“незабавно хуманитарно прекратяване 
на огъня” във войната между израел и 
Хамас, според Франс прес. “дълбоко 
съм загрижен за явните нарушения на 
международното хуманитарно право, 
които наблюдаваме в Газа. нека бъ-
дем ясни - никоя страна във въоръжен 
конфликт не стои над международното 
хуманитарно право”, подчерта той, без 
да споменава израел.

веднага последва контраатака на 
израел: “Заради изявленията му (Гу-
териш) ще откажем да издадем визи 
на представители на оон”, каза по-
стоянният представител на израел в 
оон Гилад ердан по армейското ра-
дио Galei Tzahal. и призова генералния 
секретар на световната организация 
антониу Гутериш да напусне поста си. 
той твърди, че позицията на генерал-
ния секретар на оон по палестинско-
израелския конфликт повече не му поз-
волява да заема тази длъжност. 

Германското правителство изрази 
подкрепа за генералния секретар на 
оон антониу Гутериш ден след като 
негово изказване подразни силно из-
раел и накара еврейската държава да 
поиска оставката му, предаде дпа.

турският президент реджеп тайип 
ердоган, който се опитва да договори 
мирни преговори между двете страни 
на конфликта, заяви, че палестинската 
въоръжена групировка Хамас не е те-
рористична организация, а освободи-
телна група, водеща битка за защита 
на земята си, предаде ройтерс. в реч 
пред депутатите от своята партия в 
парламента ердоган заяви, че израел 
се е възползвал от добрите намерения 
на турция и че няма да отиде в изра-
ел, както бе планирано по-рано. пред 
Светия отец ердоган е заявил, че из-
раелските атаки срещу Газа са прерас-
нали в масово избиване и че това, че 
международната общност си затваря 
очите за случващото се, е срамно за чо-
вечеството.

турският лидер е казал още, че трай-
ният мир в региона, в който се намират 
свещените места на трите монотеис-

тични религии, ще бъде възможен само 
чрез създаването на независима, суве-
ренна и географски интегрирана палес-
тинска държава в границите от 1967 г. 
със столица източен Йерусалим.

След визитата на президента на 
Франция еманюел макрон в региона и 
срещи с лидерите на израел, палести-
на, египет и Йордания, френският пре-
зидент навярно се е почувствал 

унизен за „мълчанието” 

и след завръщането си в париж побър-
за да заяви, че изпраща хеликоптероно-
сач да помогне на жителите на Газа да 
получат достъп до лекарства и меди-
цински грижи. Френският щурмови ко-
раб “тонер” се отправи към източното 
Средиземноморие, за да окаже помощ 
на болниците в Газа, които се опитват 
да се справят с голям брой жертви на 
израелските въздушни удари, докато 
горивото и медицинските консумативи 
са на привършване, предадоха ройтерс 
и Бта. министерството на здравеопаз-
ването в Газа твърди, че повече от 7000 
палестинци са убити при въздушните 
удари, а десетки хиляди са ранените.

войната продължава, но за да сло-
жа точка на моята блиц-информация 
ще завърша с части от интервюто на 
една знатна жена, което ме провокира 
за този материал. това е кралица ра-
ния, съпруга на йорданския крал абду-
ла II, пакистанка по род, майка на чети-
ри деца, която повече от 20 години се е 
посветила на благотворителна дейност 
и обикаля бежански лагери в африка 
и в региона, за което за заслуги тя е с 
високия приз на ЮнеСко.

кралица рания е една от най-забеле-
жителните първи дами в арабския свят. 
преди дни тя обвини Запада в “двоен 
аршин” за насилието над ивицата Газа 
на израел и на Хамас в ексклузивно ин-
тервю след избухването на конфликта на 
7-ми октомври пред международния во-
дещ на Си ен ен кристиан аманпур.

в интервюто си кралицата уверява, че 
западните правителства прилагат “двоен 
аршин”, когато оценяват конфликта. “не 
ни ли се казваше, че е лошо да убиеш 
едно семейство с пистолет, а нима е до-
бре да бомбардираш и да убиваш цели 
семейства? тук има очевидно двоен ар-
шин”, твърди йорданската кралица.

на 7 октомври, когато въоръженото 
крило на Хамас извърши атаката, “светът 
подкрепи израел, а сега само виждаме 
мълчание” за това, което става в Газа.

“това мълчание е оглушително (...) 
и прави Западния свят да е съучастник” 
за мъртвите в Газа “чрез подкрепата, 
която дава на израел под предпостав-
ката, че той само се защитава”, изтък-
ва кралица рания.

“като майка (на четири деца) видях 
палестинските майки, че са принудени 
да напишат имената на своите деца на 
ръцете им, защото в случай, че бъдат 
убити вследствие бомбардировките и 
техните тела се превърнат в трупове, 
по този начин ще могат да бъдат иден-
тифицирани... и накрая само искам да 
припомня на света, че палестински-
те майки обичат своите деца толкова, 
колкото всяка друга майка на света”.

Епицентър,  
със съкращения

Избухна ли войната 
Армагедон на ивицата Газа?
Двойният аршин на Запада към конфликта го прави съучастник на зверствата
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накратко

любо киров ще направи три големи 
концерта в зала 1 на ндк - на 8, 9 и 10 
ноември, научи дума от татяна павло-
ва, пиар мениджър. така кулминацията 
на “турне 2023”, което вече бе гледано 
от над 12 000 души, ще бъде в три после-
дователни вечери в София пред още 10 
000 души. извънредната дата е логичен 
отговор на огромния интерес на публи-
ката и разпродаването на всички летни 
събития от турнето в страната предва-
рително, което утвърждава любо киров 
като най-продавания български поп из-
пълнител на живо.

“Благодаря на всички, с които изпита-
хме тази невероятна емоция. емоция, коя-
то ни вдига и ни държи високо по време на 
всеки концерт. нямам търпение да ви видя 
и в зала 1 на ндк за трите големи концер-
та. Ще бъде шоу, каквото никога не съм 
правил. обещавам след това да си говорим 
дълго за него”, споделя любо киров.

“турне 2023” започна запомнящо се 
на 2 август с два последователни концер-
та на сцената на античния театър в плов-
див. След това на поредицата музикални 
събития се наслади и публиката в пре-
пълнените летни театри в Бургас, варна, 
Стара Загора, велико търново и русе. на 
сцената с любо киров по време на турне-
то е Голямата банда, а специален гост на 
концертите е михаела маринова. меди-
ен партньор е БГ радио.

“турне 2023” на любо киров е най-
продаваното музикално събитие през 
годината в класацията на една от попу-
лярните платформи за продажба на би-
лети ивентим. 

2023-та започна изключително успеш-

но за любо киров. албумът му “Целуни 
ме” стана най-продаван (на физически 
носител) за 2023 г. той беше един от голе-
мите победители на Годишните музикал-
ни награди на БГ радио - със статуетки за 
“БГ албум” и “БГ изпълнител”. в края на 
март любо киров беше удостоен с награ-
да “икар” в категорията “атракционно и 
сценично изкуство” за приноса му в музи-
кално-сценичното изкуство. той получи 
и отличието “Златно перо” за принос към 
българската култура и изкуство. 

в началото на февруари песента му 
“усеща се сила” беше отличена в първите 

Годишни награди на националната музи-
кална класация Бнр топ 20 с най-висока 
оценка от селекционния екип на радиото. 
той беше и сред артистите с открояващи 
се постижения и ярко присъствие в музи-
калния живот през 2022 г., включващи ал-
бума “Целуни ме”, впечатляващия едно-
именен концерт в зала “арена армеец”, 
както и националното музикално турне. 

поредна година той отново е в класа-
цията на престижното списание “Forbes” 
“топ 70 на българските знаменитости”, 
което го постави на най-предно място 
като музикален изпълнител.

премиерата на дебютния 
пълнометражен филм на то-
нислав Христов “добрият 
шофьор” идва със завладяващ 
официален трейлър и звездни 
актьори. Филмът тръгва на го-
лям екран в цялата страна от 3 
ноември и с каузата - да бъдем 
добри и отговорни в името на 
най-голямата ценност Живота, 
при всяка крачка, пеш или зад 
волана, научи дума от катя 
василева, пиар мениджър.

Звездният актьорски каст 
включва малин кръстев (в 

главната роля), Герасим Геор-
гиев-Геро, китодар тодоров, 
известната финландска актриса 
алма пьойсте и непрофесио-
нални актьори, които по нищо 
не отстъпват на именитите си 
колеги. Спечелилият светов-
но признание документалист 
тонислав Христов стъпва в 
игралното кино с характерния 
си авторски почерк и умение-
то да грабва с историите, които 
разказва. “тази на таксиметро-
вия шофьор, спестяващ пари, 
за да се върне във Финландия 

при съпругата и сина си и да 
поправи грешки от миналото, 
излезе по време на снимките за 
един от документалните фил-
ми. имаше такъв персонаж. но 
понеже вършеше незаконни 
неща, нямаше как да направя 
документален филм за него. 
така се стигна до сценария на 
“добрият шофьор”, разяснява 
тонислав Христов. Филмът 
хвърля в дълбокото - с личното 
и документалното, с игралното 
и това, че фино и изкусно се 
движи на ръба между двете. 

елегантно в него е вплетена и 
темата за емигрантите, за не-
сретата на българските села, на 
хората, които напускат или се 
връщат в България, за избори-
те, които правим, или ни се на-
лага да направим. неслучайно 
няма фестивал, от който “до-
брият шофьор” да си тръгва без 
признание. “добрият шофьор” 
е копродукция на Финландия, 
България и Швеция. тонислав 
Христов е съавтор на сценария 
заедно с каарле ахо и кон-
стантин Божанов.

Удостояват 
проф. Антон 
Дончев 
с „Доктор 
хонорис 
кауза” 
на НХА

Проф. д-р Антон Дончев ще бъде 
удостоен с почетното звание “Доктор 
хонорис кауза” на Националната худо-
жествена академия на 31 октомври на 
тържествена церемония в Аулата на 
Факултета за приложни изкуства и ди-
зайн на бул. “Цариграско шосе” 73. Ан-
тон Дончев е роден в Трявна през 1943 
г. През 1969 г. завършва НХА, специал-
ност “Резба”, в курса на проф. Асен Ва-
силев. Постъпва като преподавател в в 
НХА през 1978 г., от 1984 г. е доцент, 
а от 1989 г. - професор. Член на СБХ и 
негов председател през периода 1989-
1990 г. Участва в общи художествени 
изложби на декоративно-приложните 
изкуства в България, групови и пред-
ставителни изложби в Осло, Брюксел, 
Москва, Санкт Петербург, Кувейт, 
Варшава, Берлин, Лайпциг, Будапеща. 
Лауреат е на престижни награди. Не-
гови произведения притежават редица 
галерии и частни колекционери у нас и в 
чужбина. Проф. Дончев е явление в бъл-
гарската модерна дърворезба.

Владо Михайлов и Владо Пенев 
напомнят  „За хвърчащите 
хора” на Валери Петров

В навечерието на Деня на будите-
лите актьорите Владимир Михайлов 
и Владимир Пенев, в компанията на 
популярния глас Константин Динчев, 
ни напомнят за ролята на будителите 
в живота ни във видео, представящо 
вдъхновяващото стихотворение на 
Валери Петров “За хвърчащите хора”. 
Инициативата е на платформата за 
аудио и е-книги у нас Storytel. Целта е 
макар и за по-малко от минута да се 
откъснем от всекидневните грижи, да 
се обърнем към духовните ценности, 
да отдадем почит не само на истори-
ческите личности, оставили дълбока 
следа в националното самосъзнание, но 
и на всички, които задават добрия при-
мер и днес. Затова и избраното посла-
ние е “Винаги ще има гласове, в които 
ще искаме да се вслушваме”. “Неслу-
чайно избрахме Валери Петров и него-
вата изключителна творба “За хвър-
чащите хора”. Той е достоен пример, 
близък до съвремието ни - с личността 
си, с по-малко известното си призвание 
на лекар, с работата си като поет, пи-
сател и сценарист, с изключителните 
преводи на Шекспир, с човеколюбивите 
послания, които е оставил и за малки-
те, и за порасналите”, казва Лиза Васи-
лева, мениджър на Storytel за България.

Снимка Елица матЕЕва

Тонислав Христов и Малин Кръстев на 41-вия фестивал 
“Златна роза”, на който лентата спечели наградата за 
дебютен пълнометражен филм и приза на младежкото жури

Владимир Михайлов

Снимки Storytel  

Владимир Пенев

Любо Киров с три
концерта в три дни
в зала 1 на НДК
извънредната дата е логичен отговор на огромния интерес на публиката

Снимка иван ЕрмЕнков за Artvent

„Добрият шофьор” на Тонислав Христов 
влиза в кината на 3 ноември

Снимка архив на продукцията

Малин Кръстев и Герасим Георгиев-Геро в кадър от филма
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отговори на кръстословицата 

от брой 208

- Сервитьор, 
донеси двеста 
грама ракия!

- Не обслужваме 
пияни клиенти!

- А на дебелите 
давате да ядат, 

нали?

воДоравно:
Напаст. Столетов. "Ретро". Пелена. Фолио. 

Оуи /Жерар/. Гелев /Панайот/. Пинд. Сав. Епе. 
Арн /Грета/. Натрапница. Ина /"Танците на 
Ина Рафай"/. "Рир". Ад. Валцоване. Ол. Атар. 
Сарком. Идол. Анастасов /Никола/. Парцел. 
Ървинг /Хенри/. Аварии. ЕП. "Ио". Ати /Барто-
ломео/. Ябланица. Глина. Радикулит. Ся. Смет. 
Камили.

отвЕсно:
Паропровод. Валс. Пелин. Алопатия. Ва-

тин. Ларин /Иван/. Сродница. Ри. Ас. Сто. 
Анотация. Оставане. Бре. Естуар. Арал. Лат. 
Ива. ЕАД. Топ. Престъпник. Легени. Аар. Ика. 
Келепир. "РСВ". "ЦУМ". Телец. Кои. Али. Коне. 
"АА". Овни. "Ил". Вава. Дом. Гости.
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хороскоп

21 март - 20 април

22 юни - 23 юли

21 април - 21 май

24 юли - 23 август

22 май - 21 юни

24 август - 23 септември

24 септември - 23 октомври

22 декември - 20 януари

24 октомври - 22 ноември

21 януари - 19 февруари

23 ноември - 21 декември

20 февруари - 20 март

днес вторник сряда четвъртък

слънчево променливо слаб дъжд

максимални максимални максимални максимални

рак

телец

 

лъв

БлИЗНацИ

дева

веЗНИ

коЗИрог

скорпИоН

водолей

стрелец

рИБИ

23
oC 22

oC 21
oC 16

oC

променливо

По-бързо ще свършите с 
работата си днес и ще си 
осигурите време за важна 
среща или друго събитие.

Децата ще се включат в 
подготовката на семей-
но събитие и това ще ви 
сближи още повече.

Днешния ден може да 
посветите на здравето 
си - пропуснати прегледи 
или кратък излет.

Промяна в плановете ви 
ще се наложи поради вне-
запно възникнала служеб-
на заетост.

Имате нужда от общуване 
с различни хора, извън оби-
чайното ви обкръжение - 
бивши съученици например.

Следвайте интуицията 
си и ще стигнете до ре-
зултатите, които жела-
ете.

Целите ви са реални, про-
явете търпение и упори-
тост и скоро ще дойдат 
добрите резултати.

Не нарушавайте общопри-
етите правила, дори да из-
глежда лесно. Може да се 
наложи да си платите.

Ако ангажиментите ви 
са намалели и ви е скучно, 
помислете да се върнете 
към старо хоби.

Вземайки нещата в свои 
ръце, ще се погрижите 
денят ви да е по-спокоен 
и приятен. 

Предстоят ви силни дни, 
през които връзката ви с 
партньора ще се затвър-
ди.

С желание ще се включи-
те в изпълнение на задача, 
чрез която да подобрите 
позиции и финанси.

овеН

05:55 денят започва - сутрешен 
блок с Христина Христова 
и симеон иванов 

09:20 100% будни - сутрешно ток-
шоу с надежда иванова и 
стефан а. Щерев 

11:00 Култура.бГ - предаване за кул-
тура с димитър стоянович 

12:00 по света и у нас 
12:25 новини на турски език 
12:35 малки истории  
12:45 Телепазарен прозорец 
13:00 последният печели - забав-

но семейно куиз шоу/п/ 
14:00 Телепазарен прозорец 
14:15 вечните тайни - аним. филм 
14:40 пакостникът чорапчо - ани-

мационен филм 
14:55 Кралят на Коледа - тв филм 

/3 и 4 епизод/  
15:45 Телепазарен прозорец 
16:00 бързо, лесно, вкусно 
16:30 светът и ние  
17:00 българия в 60 минути с ма-

риана векилска 
18:00 по света и у нас 
18:30 още от деня - коментарно 

предаване  
19:00 последният печели - забав-

но семейно куиз шоу 
20:00 по света и у нас 
20:45 спортни новини 
21:00 история.bg  
22:00 любов в окови - тв филм  

/12 епизод/  
23:00 по света и у нас 
23:25 повратна точка - тв филм  

/8 епизод/ (16) 
00:20 светът и ние /п/  
00:50 100% будни - сутрешно ток-

шоу с надежда иванова и 
стефан а. Щерев /п/ 

02:25 Култура.бГ - предаване за 
култура с димитър стояно-
вич /п/  

03:25 Кралят на Коледа - тв филм 
/3 и 4 епизод/п/ 

04:15 арена спорт /п/  
04:55 по света и у нас /п от 20:00 

часа/

 06:00 "Тази сутрин" - информаци-
онно предаване с водещи 
Златимир Йочев и мария 
Цънцарова  

09:30 "преди обед" - токшоу с во-
дещи десислава стоянова 
и петър дочев  

12:00 bTV новините - обедна еми-
сия  

12:50 "Комиците и приятели" - ко-
медийно шоу  

13:30 "стани богат" - телевизи-
онна игра с водещ михаил 
билалов /п./  

14:30 "скъпи наследници" - сери-
ал  

15:30 "почукай на вратата ми" - 
сериал  

17:00 bTV новините  
17:20 "лице в лице" - публици-

стично предаване с воде-
ща Цветанка ризова 

18:00 "стани богат" - телевизи-
онна игра с водещ михаил 
билалов  

19:00 bTV новините - централна 
емисия  

20:00 "Фермата: нишката на жи-
вота" - риалити, с.9 

23:00 bTV новините - късна еми-
сия  

23:35 "добрият доктор" - сериал, 
с.4, еп.19 

00:25 “Като на кино” - предаване 
за кино  

00:35 “столичани в повече” - се-
риал, с.11, еп.6 

01:40 “марлон” - сериал, с.2, еп.9 
02:10 bTV новините /п./ 
02:50 “преди обед” - токшоу с во-

дещи десислава стоянова 
и петър дочев /п./ 

04:45 “светът на здравето” - 
здравно предаване с воде-
ща д-р неделя Щонова /п./ 

05:20 “лице в лице” - публици-
стично предаване с воде-
ща Цветанка ризова /п./ 

06:00 "Здравей, българия" - су-

трешен блок  

09:30 "на кафе" - предаване на 

NOVA  

12:00 новините на NOVA 

12:30 "наследство" (премиера) - 

сериен филм  

13:30 "свободна да избира" (пре-

миера) - сериал 

15:00 "не ме оставяй" (премиера) 

- сериен филм  

16:00 новините на NOVA 

16:10 "пресечна точка" - публи-

цистично шоу  

17:00 "семейни войни" (нов се-

зон) - телевизионна игра 

18:00 "сделка или не" (премиера) 

- телевизионна игра 

19:00 новините на NOVA - цен-

трална емисия  

20:00 "игри на волята: българия" 

(премиера) - риалити, се-

зон 5  

23:00 новините на NOVA 

23:30 "военни престъпления" - 

сериал, сезон 13 

00:30 “престъпни намерения” - 

сериал, сезон 13 

01:20 “пожарникарите от чикаго” 

- сериал, сезон 11 

02:00 “дъщерята на посланика” - 

сериен филм  

03:40 “Ти разкажи, черно море” - 

сериен филм  

05:20 “пресечна точка” - публи-

цистично шоу /п/

10:00 Refresh за здраве

11:00 EuroTV Shop  

11:30 седмичник с владо бере-

ану 

12:30 EuroTV Shop  

13:00 новини  

13:15 пътуващо читалище 

14:15 Училище за родители 

15:15 новини  

15:30 EuroTV Shop  

16:00 делници 

19:30 новини  

20:00 не се страхувай! 

21:00 балотаж 

22:00 денят с веселин дрем-

джиев 

23:00 новини  

23:30 да се срещнем с песен 

00:30 вечните песни на българия

01:30 EuroTV Shop  

03:30 Училище за родители 

04:30 пътуващо читалище 

05:30 не се страхувай! 

06:30 делници 

православен календарскръбна вест

св. Зиновий и сестра му св. Зино-
вия живели в третия век. прекарали 
живота си в киликийския град ег или 
егей. родителите им били благочести-
ви хора. възпитали ги в християнската 
вяра. Те рано останали сираци. в ми-
лостини към бедните хора и в свят жи-
вот преминала младостта им.

Зиновий получил от бога дар на чу-
дотворство. чрез молитва и възлагане 
на ръце лекувал болни. скоро образо-
ваността, чудесата и добродетелите му 
го прославили из цялата област Кили-
кия. егейските християни го избрали за 
епископ.

през време на диоклетиановото 
гонение императорският сановник ли-
сий дошъл в град егей, за да скланя 
християните да се отрекат от вярата 
си. лисий повикал епископа.

- аз няма дълго да беседвам с тебе 
- казал му лисий. - избирай едно от 
двете - живот или смърт! живот - ако 
се поклониш на нашите богове. смърт 
- ако не се откажеш от твоя бог!

- живот без Христа е смърт! - твър-
до отговорил епископ Зановий.

- да видим дали ще ти помогне твоя 

Христос! - казал сановникът и заповя-
дал жестоко да бият епископа.

Започнали жестоки мъчения.
Като узнала, че брат й страда за 

Христа, Зиновия се затекла към съди-
лището. Застанала пред мъчителя и 
извикала с висок глас:

- аз съм християнка! Като моя брат 
изповядвам Господа бога! изповядвам 
спасителя на света.

Като погледнала внушително са-
новника, Зиновия продължила:

- Заповядай и мене да мъчат. искам 
да умра от еднаква смърт с брат си.

разгневеният езичник заповядал 
да сложат нея и брат й на железен 
одър, под който да разпалят огън.

- е, помага ли ви вашият Христос? 
- подигравателно запитал лисий мъче-
ниците, осмивайки вярата им.

- Той е невидимо с нас - отговорил 
светителят Зиновий.

по заповед на разярения римски 
сановник мъчениците били снети от 
одъра и хвърлени в котел с кипящ кат-
ран. Те и тук останали невредими и пе-
ели хвалебна песен на бога. осъдени 
били на смърт.

свещеномъченикът Зиновий и бла-
жената му сестра Зиновия били убити 
с меч. Глас от небето ги повикал към 
вечен живот и към нетленни венци. с 
радост те предали на бога душите си. 
Това станало в 285 г.

въЗпоМеНаНИе
       

Изминаха 34 години без нашата
   

УлЯНа тодорова 
колЧева

11.07.1953 г. - 30.10.1989 г.
тази година тя щеше да навърши 70!
отиде си твърде рано - млада и жадна 

за живот и обич!
и раздаваше обич - щедро, на всички, от сърце! 

и мечтаеше - смело и дръзко!
ние продължаваме да те обичаме, скъпа наша Уля!

 От семейството

Църквата почита на 30 октомври св. свщмчк Зиновий, еп. егейски и св. мчца Зиновия. св. крал стефан Милутин
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София, жк. "дружба" 1,
ул. "илия Бешков" 3а

спорт 15
2023

понеделник
30 октомври

Футбол
по Ринг
19.30 Емполи - Аталанта
21.30 “Златна топка” 
(церемония по награждаване)

по Диема споРт 2
22.00 Ковънтри - уест бромич

по макс споРт 3
21.45 лацио - Фиорентина

по макс споРт 4
22.00 Гранада - Виляреал

по макс споРт 1
тЕнис
12.00 “Мастърс” в Париж

по макс споРт 2
бАсКЕтбол
19.00 левски - ЦсКА

глЕдаЙтЕ

XV кръг
Славия - Крумовград 2:0 1:0 Ге-

нев (16) 2:0 тасев (81-д); ЦСКА - Арда 
0:0; Берое - Левски 2:1 1:0 политино 
(4) 1:1 димитров (45) 2:1 Годой (73); 
ЦСКА 1948 - Локо Пд 1:1 1:0 русев 
(15) 1:1 джовани (44-д); Ботев Пд - 
Локо Сф 6:0; Черно море - Пирин 
2:1; Етър - Ботев Вр 2:1; снощи: лу-

догорец - Хебър.

XV кръг
Добруджа - Марек 6:2 1:0 Йорда-

нов (8-д) 2:0 статев (13) 2:1 Близнаков 
(17-д) 3:1 Йорданов (24) 4:1 Шариф 
(39) 5:1 димитров (61) 5:2 Близнаков 
(74) 6:2 мурадов (90+2-авт); Лудого-
рец-2 - Беласица 4:1 1:0 костадинов 
(18) 2:0 кельовлуев (55) 2:1 динев (78) 
3:1 насименто (81) 4:1 луканов (90+2); 
Спартак Пл - Бдин 0:0; Черномо-
рец Бч - Марица Пд 1:0 Фонкю (54); 
ЦСКА 1948-2 - Черноморец  Бс 1:0 

пишчевич (71); Монтана - Дунав 0:1 

лолала (48); Струмска слава - Сеп-
тември Сф 0:0; Спортист Св - Янтра 
0:0; Литекс - Спартак Вн 1:2.

 1. Септември 15 10 3 2 25:13 33
 2. Спартак вн 15  9 2 4 21:11 29
 3. монтана 15  8 4 3 18:10 28
 4. Марек 15  7 6 2 15:12 27
 5. Добруджа 15  7 4 4 23:13 25
 6. Дунав 15  6 5 4 12:14 23
 7. цСКА 1948-2 15  6 4 5 15:15 22
 8. Струмска слава 15  6 3 6 16:15 21
 9. Янтра 14  6 3 5 17:15 21
10. черноморец Бс 14  5 5 4 15:13 20
11. лудогорец-2 13  5 2 6 17:15 17
12. Спартак Пл 15  5 1 9 14:20 16
13. Марица Пд 15  5 1 9 16:23 16
14. литекс 15  4 4 7 13:19 16
15. Беласица 15  4 3 8 13:18 15
16. черноморец Бч 15  4 3 8 11:18 15
17. Бдин 15  3 4 8 6:13 13
18. Спортист Св 15  2 5 8 12:22 11

XVI кръг: 
петък, 14.30: марек - Янтра; Чер-

номорец Бс - спортист св; Бдин - 
ЦскА 1948-2; Беласица - спартак пл; 
добруджа - струмска слава; 17.30: ду-

нав - Черноморец Бч; 07.11 (вторник), 
12.15: септември сф - монтана; 14.30: 
спартак вн - лудогорец-2; марица пд 
- литекс.

рЕзултати

националният отбор на България по 
ръгби победи турция с 40:24 т. в мач от 
Група с на конференция европа. това 
е третото ниво на европейския шампи-

онат. пред 5000 зрители на национал-

ния стадион воденият от ромен Балмис 
(Фр) тим беше с класа над южните ни 
съседи. основна заслуга имаше капи-

танът петър николов, който изпъл-

ни изключителни наказателни удари, 
включително и от дистанция около 50 
м. рикардо Атия се отчете с две есета.

в следващия кръг България посре-

ща сърбия на 20 април. възпитаници-

те на Балмис завършват участието си в 
групата с гостуване на лидера молдова 
през май. досега молдова има две по-

беди от два мача и 9 т. България е на 
второ място с 5 т.

Снимка БТа

Ръгбистите на Южна Африка се радват със световната титла. на финала пред 
80 000 зрители на “стад дьо Франс” в сен Дени те биха нова Зеландия с 12:11

България победи 
Турция на ръгби

лара Гут-Берами спечели 
първия старт от световната 
купа по ски. Швейцарката 
беше най-бърза на гигант-

ски слалом в Зьолден. на 
австрийското трасе тя из-

превари с две стотни от се-

кундата Федерика Бриньоне. 
Гут беше с четвъртото време 
след първия манш, изоста-

вайки със седем десети от 
италианката. тя обаче напра-

ви блестящо второ спускане.

победата е 38-а за швей-

царката в нейната кариера и 
едва шеста в гигантския сла-

лом. през миналия сезон тя 
също взе една победа в тази 
дисциплина, като триумфира 
в килингтън, сАЩ. Гут е съ-

пруга на футболиста и бивш 
национал на Швейцария ва-

лон Бехрами. трета в Зьол-

ден се класира петра влъхо-

ва (слвк) - на 14 стотни.
Актуалната носителка 

на световната купа микае-

ла Шифрин започна сезона 
с шесто място. великата 
американка беше пета след 
първия манш, а във второто 
спускане не успя да прогре-

сира.
следващият старт при 

дамите е в леви, Финландия. 
там на 11 и 12 ноември пред-

стоят два слалома.
лошото време спря мъже-

те в Алпите. предвиденият 

гигантски слалом бе отменен 
в средата на първия манш. 47 
от всички 73 заявени скиори 
се спуснаха. Българи няма-

ше. времето обаче беше тол-

кова лошо, че организатори-

те отмениха старта.
Белият керван при мъже-

те се мести в трансграничния 
район между Швейцария и 
италия - Цермат и Червиня, 
където на 11 и 12 ноември 
ще има спускания.

Снимка БТа

Австриецът Марко Шварц 
се пуска по пистата  
в Зьолден, където водеше  
в първия манш, но 
стартът бе анулиран 
заради лошото време

Гут взе първия 
старт в ските
анулираха мъжкия гигантски 
слалом заради буря в алпите
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Обикновено, когато човек е здрав, той не мисли за своето здраве, нито за това как 
да го поддържа, нито за това как да не товари тялото си и да му спести редица евен-
туални проблеми. Може би точно сега е време да обърнем по-специално внимание на 
това съвършено творение - нашата собствена имунна система. 

Имунната система е първата бариера срещу навлизането на патогенни организми в 
тялото ни. Тя се бори, както с външните, така и с вътрешните изменения на клетките и 
тяхното заболяване. Клетките на имунната ни система са около 2 трилиона - цяла армия 
защитници, които постоянно пазят здравето ни. Ако настъпи пробив и инфекцията все 
пак успее да “се вмъкне” в организма, имунната ни система изработва един милион 
нови клетки на секундата.

Наведнъж тя може да обезвреди 42 милиона “чужди” клетки. Толкова са различни-
те микроорганизми, които попадат в организма ни само при една целувка.

Човек се ражда със способността да се противопоставя на болестите. Но тя може да 
бъде отслабена, заради начина ни на живот – нездравословно хранене, стрес, алкохол, 
тютюнопушене и много други фактори. От друга страна, имунитетът ни може да бъде 
допълнително подпомогнат, за да се запази неговата пълноценност. Когато имунната ни 
система функционира добре, всички нейни части действат съгласувано, бързо и ефектив-
но, и това неминуемо се отразява благотворно на целия ни организъм. Най-често атаката 
на вирусите се дължи именно на отслабена имунна система. Идеалният начин да се спа-
сим от вирусите е да подпомогнем естествените защитни механизми на тялото ни.

ЗинСеД е комбинация от важните за имунната система цинк, селен, витамин D и ви-
тамин C. Тази комбинация значително повишава съпротивителните сили на организма 
срещу вируси, бактерии и други патогенни. Витамините и минералите в ЗинСеД допри-
насят за нормалната функция на организма.

Органичният Селен е мощен антиоксидант и основен клетъчен протектор. Оптими-
зира сърдечно-съдовата система и стимулира имунитета. Излязоха доста публикации, 
които вече доказаха връзката на селена с коронавируса. Неговият дефицит се оказа 
пряко свързан с високия риск от заразяване.

Цинкът е сочен като едно от първите средства за повишаване защитните механизми 
срещу коронавируса. Цинкът е изключително важен за нормалната функция на имун-
ната система. Цинкът в ЗинСеД (ZinSeD) е в органична хелатна форма. Това го прави 
лесноусвоим и с повишена бионаличност. 

Витамин D е необходим за нормалната функция на имунната система.През 2009 г. На-
ционалният институт по здравеопазване предупреждава, че ниските нива на витамин D 
са свързани с чести настинки и грип. През 2017 г. голям анализ на клинични проучвания 
показва, че приемът на витамин D намалява шансовете за развитие на респираторни 
инфекции с приблизително 42%. Витамин D в ЗинСеД (ZinSeD) е от неалергогенен натура-
лен растителен източник и е в колекалциферол - отлично усвоима формула.

Витамин C повишава съпротивителните механизми на организма срещу вируси, бакте-
рии и други патогени. Витамин C е под формата на калциев аскорбат. Предимството на тази 
форма пред аскорбиновата киселина е, че калциевият аскорбат е по-лек за стомаха.

Една-две таблетки, дневно, ЗинСеД осигуряват необходимата доза здрав и силен 
имунитет, готов да се бори с вируси. 

Можете да намерите ЗинСеД в аптеките и онлайн на www.botanic.cc. 
Нека да дадем на себе си и на близките си здраве!

ДА ПОСрЕщНЕМ НОВИя СЕЗОН ЗДрАВИ

ивет Горанова ста-
на световна вицешам-
пионка по карате. в 
Будапеща българката 
загуби финала в кат. 55 
кг кумите, като отстъ-
пи с 1:8 т. на туба Якан 
(тур). плевенчанката, 
която е олимпийска 
шампионка от токио 
2020, беше по-активна 
в двубоя, но опонент-
ката й успешно я кон-

трираше. Якан, която 
има четири европейски 
титли индивидуално и 
отборно, поведе с 3:1, а 
след това успя да уве-
личи аванса си.

медалът за Горано-
ва е най-доброто кла-
сиране за България в 
историята на световни 
първенства за жени и 
мъже. досега тя имаше 
два бронзови медала от 

шампионати на плане-
тата - в мадрид 2018 и 
в дубай 2021.

до мача за титлата 
Горанова постигна пет 
победи в унгарската 
столица, като на 1/2-
финала отстрани Ан-
желика терлюга (Укр) 
в повторение на фина-
ла от игрите в токио.

Българката печели 
тази година втори сре-

бърен медал от голямо 
първенство, след като 
през юни стана вице-
шампионка и на евро-
пейските игри в краков. 
тогава нашата отстрани 
Якан на 1/2-финал и за-
губи в битката за тит-
лата от терлюга. 32-го-
дишната туркиня вече 
има десет отличия в 
кариерата си от големи 
първенства.

Световният шампион по бокс тайсън Фюри 
оцеля в мача с ммА боеца Франсис нгану. “Ци-
ганският крал” победи с неединодушно съдийско 
решение - 2:1.

“това определено не беше в моя план. Бях ударен 
в задната част на главата, но не и наранен. това беше 
един от най-трудните ми двубои през последните де-
сет години”, призна Фюри. още в третия от десетте 
рунда той бе пратен на земята от африканеца.

За 37-годишния нгану това е дебют в бокса. ка-
мерунецът е бивш шампион в тежка категория на ве-
ригата по смесени бойни изкуства UFC. двубоят не 
беше за световната титла, а за възпоменателния пояс 
на WBC в рияд.

в края на годината Фюри трябва да се бие с Алек-
сандър Усик (Укр) за обединяване на всички пояси в 
тежка категория.

Тайсън Фюри оцеля 
срещу ММА боеца 
Франсис Нгану 

Световно 
сребро 
за Ивет 
Горанова
Българката записа 
историческо постижение

Снимка bnfk.bg

Ивет Горанова се радва на подиума 
със сребърния медал от Световното

Франсис Нгану (вляво) 
е пратил на земята шампиона 
Тайсън Фюри на мача в Рияд


